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Protokół z LXII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

26 października 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIX/23 z dnia 22 czerwca 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

5. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2024 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 1/8 w Złotnikach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Zielątkowie.  

13. Informacja Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń majątkowych. 

14. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

15. Interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Przed otwarciem LXII sesji Rady Gminy Suchy Las Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak w imieniu prezydium złożył gratulacje i podziękowania za 25 lat działalności Wójta 

Gminy Suchy Las G. Wojtery dla dobra mieszkańców i gminy. Przewodniczący Rady Gminy Suchy 

Las Radny R. Banaszak przedstawił krótki rys historyczny działalności samorządowej Pana Grzegorza 

Wojtery Wójta Gminy Suchy Las. Wskazał, że na początku objął stanowisko Sekretarza gminy, a dnia 

2 listopada 1998 r. z wyboru Rady Gminy Suchy Las został powołany na Wójta Gminy Suchy Las. 

Kierując wypowiedź do Wójta wskazał, że 25 lat pracy samorządowej to rekord i nie wie czy 

ktokolwiek ten rekord pobije. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył 

życzenia Wójtowi Gminy Suchy Las G. Wojterze. Następnie prezydium wręczyło Wójtowi Gminy 

Suchy Las G. Wojterze kwiaty z okazji jubileuszu, a Pani Agnieszka Łęcka wręczyła Wójtowi Gminy 

Suchy Las list gratulacyjny. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera serdecznie podziękował zebranym za pamięć, życzenia 

i gratulacje. Wójt wskazał, że praktycznie jest to 29 lat pracy w Gminie Suchy Las, co wiązało się 
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z ogromną liczbą spotkań z mieszkańcami oraz spraw. Wójt podkreślił, że jako władze gminy powinni 

być dumni z wysokiego poziomu oświaty w gminie, aktywizacji społecznej, świadomości 

obywatelskiej mieszkańców przejawiającej się ogromną ilością stowarzyszeń działających w gminie 

oraz wspólnej umiejętności bieżącego zarządzania, która skutkuje wysokimi wynikami 

ekonomicznymi i gospodarczymi. Wójt podkreślił, że zawsze nad tym jest dobro mieszkańca, który 

był, jest i będzie na pierwszym miejscu.    

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:10:53*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LXII sesję Rady Gminy 

Suchy Las VIII kadencji w dniu 26 października 2023 r. o godz. 16:42 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 

Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:10:58*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 12 Radnych, 3 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radna I. 

Koźlicka, Radny Z. Hącia. 

W kolejności Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają 

uwagi do porządku obrad sesji. 

 

Radny K. Łączkowski w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zawnioskował o wprowadzenie 

do porządku sesji projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Stowarzyszenia na rzecz Promocji 

Przedsiębiorców w Złotnikach.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił do porządku obrad dwa projekty uchwał. Pierwszy 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej miastu Hniwań oraz drugi projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej rejonowi obolońskiemu w Kijowie. 

Uchwały zostaną omówione w trakcie procedowania uchwał.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały w sprawie przekazania petycji Stowarzyszenia na 

rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach według właściwości. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  
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Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej miastu 

Hniwań. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej rejonowi obolońskiemu w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując pytanie do Wójta Gminy 

Suchy Las spytał czy wprowadzone do porządku sesji projekty uchwał dotyczące pomocy finansowej 

muszą być procedowane przed budżetem. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że te projekty uchwał nie mają znaczenia dla 

kwestii zapisów w budżecie klasyfikacyjnym, więc nie ma potrzeby uzgadniania kolejności.   

 

Nowy porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIX/23 z dnia 22 czerwca 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

5. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2024 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 1/8 w Złotnikach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Zielątkowie.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji Stowarzyszenia na rzecz Promocji 

Przedsiębiorców w Złotnikach według właściwości 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej rejonowi 

obolońskiemu w Kijowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej miastu Hniwań. 

16. Informacja Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń majątkowych. 

17. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

18. Interpelacje i zapytania Radnych. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

Radny R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIX/23 z dnia 22 czerwca 2023 r. 

(00:16:13*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIX/23 z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję.    

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIX/23 z dnia 

22 czerwca 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(00:17:01*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja na wniosek Radnego G. Słowińskiego wstrzymała się od głosowania 
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i zdjęła z obrad po stronie zwiększeń w wydatkach bieżących pozycji dotyczących straży gminnej. 

Radna wskazała, że uzasadnienie zostało przesłane jednak nie wszyscy Radni mogli się z nim 

zapoznać zatem najlepiej oddać głos Skarbnik Gminy celem wyjaśnienia zmian. Ponadto wskazała, 

że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały z usunięciem zmian dla straży 

gminnej. 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że straż gminna złożyła wniosek 

o wprowadzenie kwot do budżetu z uwagi na wykorzystanie już dotychczasowego planu. W związku 

z powyższym w §4270 zawnioskowali o zwiększenie 10.000,00 zł. Skarbnik odczytała uzyskane 

od straży gminnej w dniu sesji wyjaśnienie: „Zawiera planowane naprawy w pojazdach służbowych, 

których terminy umówione są w stacji obsługi pojazdów Pieluszyńska. Wymiana nieszczelności 

w układzie wydechowym, wymiana ogumienia na zimowe, diagnostyka układów kierowniczych 

po wymianach”. Skarbnik kontynuując wskazała na zwiększenie w §4210 dotyczącym zakupów 

materiałów i wyposażenia kwota 20.000,00 zł. Wyjaśnienie straży gminnej: „zakup paliwa 

i materiałów eksploatacyjnych do wszystkich pojazdów, wymiana gaśnic samochodowych po upływie 

terminów ważności, wyposażenie pojazdów w obowiązkowe materiały po zmianie przepisów np. płyn 

zimowy do spryskiwaczy, żarówki, środki konserwacyjne do pojazdów, zakup rękawic ochronnych 

dla strażników, wymiana najstarszego urządzenia rozruchowego do uruchamiania pojazdów 

(interwencje dotyczące pomocy dla mieszkańców) oraz inne materiały eksploatacyjne do pomieszczeń 

służbowych. Skarbnik kontynuując wskazała na zwiększenie w §4430 dotyczącym ubezpieczeń dwóch 

pojazdów służbowych na kwotę 6.000,00 zł. Jedna polisa jest płatna w październiku, a druga 

w grudniu. Skarbnik kontynuując wskazała na zwiększenie w §4300 dotyczącym usług na kwotę 

6.000,00 zł  – przeglądy techniczne dwóch pojazdów służbowych, dezynfekcja i czyszczenie wnętrz 

pojazdów służbowych, planowany przegląd i konserwacja systemu klimatyzacji i ogrzewania 

pomieszczeń służbowych Komendy Straży Gminnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radny G. Słowiński wskazał, że w ślad za pierwotnym wnioskiem Radnej Anny Ankiewicz 

z Komisji Budżetowej ponownie zgłasza wniosek o wykreślenie z projektu budżetu czterech punktów 

przywołanych przez Panią Skarbnik. Radny wskazał, że w jego ocenie ma nadzieje, że również 

w ocenie większości Radnych te wyjaśnienia są mało precyzyjne. Dodał, że chcieliby się nad tym 

pochylić szerzej, nad wydatkami zaprezentowanymi przez komendanta. Radny dodał, że liczy na to, 

że komendant na kolejną komisję przedstawi jakieś dokumenty potwierdzające ich zasadność. Radny 

podkreślił, że takiego wyjaśnienia się spodziewali od komendanta, a nie korespondencji o 14:50, 

na półtorej godziny przed sesją.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że w §4270 planowanie 

naprawy pojazdów służbowych, których terminy umówione są w stacji obsługi pojazdów oraz 

ubezpieczenie jednego z pojazdów służbowych odbędzie się w październiku. Wskazał, że należy się 

zastanowić nad tą kwestią. 

Radna A. Ankiewicz poinformowała, że podtrzymuje swoją opinię, którą wypowiedziała na komisji. 

Radna wskazała, że podtrzymuje, że na benzynę oczywiście należy się zgodzić, bo nie wyobraża 

sobie, żeby straż nie funkcjonowała i podtrzymuje 10.000,00 zł, które zdaniem Radnej i tak jest 

na górkę. Stwierdziła, że nie ma co dyskutować z ubezpieczeniem natomiast odnośnie reszty wyraziła 

opinię, że popiera zdanie Radnego G. Słowińskiego i należałoby to skonsultować. Radna wskazała, 

że ma doświadczenie z pracą komendanta i niestety z tego wynika jej niedowierzanie 

co do wskazanych kosztów.  
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Radna J. Radzięda zgodziła się z przedmówczynią, że na ubezpieczenie trzeba dorzucić pieniędzy, 

ponieważ termin ubezpieczenia mija, przynajmniej na jeden samochód, który trzeba ubezpieczyć 

w październiku. W kolejności Radna wskazała, że biorąc pod uwagę wysokość zwiększeń, o które 

wnosił komendant, postawiłaby pytanie w jaki sposób konstruowany był pierwotny budżet straży 

gminnej i dlaczego kwoty, o które wnioskuje komendant na koniec roku są tak wysokie.  

Radny G. Słowiński wskazał, że Radna J. Radzięda uzupełniła to co również chciał powiedzieć, 

zatem nie będzie już uzupełniał wypowiedzi.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że chciałaby zabrać głos w sprawie 

ubezpieczenia dwóch pojazdów służbowych. Wskazała, że przekazali temat do Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego, która skontaktowała się z brokerem obsługującym urząd i otrzymali ofertę 

na ubezpieczenie obu pojazdów, o których mowa na kwotę łączną 2.600,00 zł. Skarbnik 

poinformowała, że kwota 6.000,00 zł została zaplanowana przez komendanta w momencie kiedy sama 

straż gminna ubezpieczałaby pojazdy. Skarbnik wskazała, że teraz są wzięte do ogólnego 

ubezpieczenia mienia komunalnego, zatem jest to polisa, która jest wystawiana na gminę.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że z niepokojem przysłuchuje się dyskusji w zakresie 

ubezpieczenia, gdyż każdy kto użytkuje jakikolwiek pojazd doskonale zdaje sobie sprawę, że już 

na początku roku wiadomo kiedy będzie trzeba opłacić ubezpieczenie i powinno być to zaplanowane 

w budżecie straży gminnej. Radny wyraził opinię, że nie widzi powodu, żeby wniosek Radnego 

G. Słowińskiego uszczuplać, ponieważ jest przekonany, że komendant miał tego świadomość i kwotę 

zabezpieczył. Natomiast jeśli tego nie zrobił to można wyłącznie rozłożyć ręce i wyrazić głębokie 

zdumienie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do wypowiedzi 

Skarbnik Gminy w związku z uzyskaniem lepszej oferty od brokera gminnego Radny stwierdził, 

że zwiększanie środków w paragrafach dotyczących straży gminnej §4300 jest zbędne, gdyż 

to ubezpieczenie zostanie zapłacone z innego paragrafu.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że polisa gminna rzeczywiście 

obejmuje swoim zasięgiem te podmioty, które zgłosiły się do ubezpieczenia. Natomiast klasyfikacja 

jest w podziałkach czyli oddzielnie obiekty sportowe, oddzielnie oświata a w tej chwili będzie to 

również straż gminna, urząd gminy, Ośrodek Pomocy Społecznej itp.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zamiast kwoty 6.000,00 zł 

można pozostawić kwotę zwiększenia 2.600,00 zł.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że wystarczy pozostawić kwotę 2.600,00 

zł. Podkreśliła, że informację ma potwierdzoną mailowo przez Kierownik Wydziału Organizacyjnego. 

Radna A. Ankiewicz zaproponowała zebranym, by głosować dział po dziale. W związku 

z powyższym w paragrafie dotyczącym bezpieczeństwa publicznego i ochrona przeciwpożarowa, 

zakup materiałów i wyposażenia, czyli zakup paliwa proponuje zostawić zwiększenie o 10.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że zamiast 20.000,00 zł 

pozostawić 10.000,00 zł. Radny spytał czy wniosek Radnego G. Słowińskiego był formalny, który 

dotyczył wykreślenia wszystkich punktów.  

Radny G. Słowiński odpowiedział, że był to formalny wniosek. Poinformował, że po wyjaśnieniach 

Skarbnik Gminy wycofa z wniosku czwarty punkt dot. straży, dotyczący ubezpieczenia pojazdów, 

skoro urząd bierze ubezpieczenie na siebie. Radny dodał, że i tak w tym momencie będzie kwota 

2.600,00 zł. Radny wskazał, że całe powyższe trzy punkty wnioskuje by usunąć w całości do czasu 

złożenia wyjaśnień przez komendanta. Radny podkreślił, że liczy na dostarczenie dokumentów, które 

potwierdzą wydatki, którymi się podpiera.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że jeśli nie jest to wniosek 

dalej idący, niż wniosek Radnej Anny Ankiewicz to przystąpią do przedstawienia każdego 

z wniosków przez Radną A. Ankiewicz i każdy punkt będzie głosowany. 
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Radny G. Słowiński stwierdził, że jest to dalej idący wniosek, gdyż chce usunąć w całości trzy 

punkty. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że Rada przystąpi do 

głosowania trzech punktów jednocześnie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zawnioskował, by głosować 

każdy z paragrafów oddzielnie, ponieważ mogą być różne rozstrzygnięcia dotyczące różnych 

paragrafów. Radny stwierdził, że należy rozpatrywać paragraf po paragrafie. Wiceprzewodniczący 

stwierdził, że jest wniosek dotyczący §4210 zakup materiałów i wyposażenia oraz wniosek daleko 

idący Radnego G. Słowińskiego o wycięcie całej kwoty i jeśli ten wniosek przejdzie to głosowanie 

kolejnego nie ma sensu. A jeżeli wniosek nie przejdzie to wtedy będzie głosowany wniosek Radnej 

A. Ankiewicz. Radny dodał, że w kolejności przejdą do kolejnego punktu i Radny Słowiński będzie 

mógł ponownie złożyć wniosek dotyczący konkretnego już punktu. Wyraził opinię, że będzie łatwiej 

i się nie pogubią.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego G. Słowińskiego dotyczącym rezygnacji ze zwiększenia o 20.000,00 zł w dziale 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale straż gminna miejska w §4210 

dotyczącym zakupów materiałów i wyposażenia.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 5: Dudkiewicz J., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 6: Ankiewicz A., Banaszak R., Jankowiak M., Łączkowski K., Prycińska W., 

Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 1: Pągowska J., 

Wniosek nie został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnej A. Ankiewicz dotyczącym zmniejszenia kwoty zwiększenia z 20.000,00 zł na 10.000,00 zł 

w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale straż gminna miejska 

w §4210 dotyczącym zakupów materiałów i wyposażenia.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 10: Ankiewicz A., Banaszak R., Jankowiak M., Łączkowski K., Prycińska W., Przybylski M., 

Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 2: Dudkiewicz J., Pągowska J., 

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego G. Słowińskiego dotyczącym rezygnacji ze zwiększenia o 10.000,00 zł w dziale 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale straż gminna miejska w §4270 

dotyczącym zakupu usług remontowych.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  
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Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego G. Słowińskiego dotyczącym rezygnacji ze zwiększenia o 6.000,00 zł w dziale 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale straż gminna miejska w §4300 

dotyczącym zakupu usług pozostałych.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Radny G. Słowiński wskazał, że zgodnie z wyjaśnieniami Skarbnik Gminy proponuje wniosek 

o zwiększenie wydatków w §4430 w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

w rozdziale straż gminna miejska o 2.600,00 zł zamiast 6.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że po zwiększeniu plan 

wyniesie 7.600,00 zł.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że kwota zwiększenia to będzie tylko 

2.600,00 zł czyli w porównaniu do złożonego wniosku to jest mniej o 3.400,00 zł. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego G. Słowińskiego dotyczącym zwiększenia wydatków o 2.600,00 zł zamiast 6.000,00 zł 

w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale straż gminna miejska 

w §4430 dotyczącym różnych opłat i składek.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman powtórzył swój wniosek 

z posiedzenia Komisji Budżetowej, w którym zawnioskował by w wydatkach majątkowych w dziale 

rolnictwo i łowiectwo w rozdziale infrastruktura wodociągowa wsi w ramach paragrafu wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych na zadaniu IBI-000-2023-0012 „Zielątkowo – budowa sieci 

wod-kan w ul. Wichrowej” pozostawić kwotę 112.000,00 zł. Poinformował, że chciałby aby 

to zadanie pozostało w roku bieżącym. Dodał, że w punkcie wolne głosy i wnioski temat zostanie 

omówiony. Radny wskazał, że daną kwotą chciałby zadanie zabezpieczyć. Radny złożył formalny 

wniosek.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego T. Sztolcmana dotyczącym pozostawienia kwoty 112.000,00 zł w wydatkach majątkowych 

w dziale rolnictwo i łowiectwo w rozdziale infrastruktura wodociągowa wsi w ramach paragrafu 
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wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych na zadaniu IBI-000-2023-0012 „Zielątkowo – budowa 

sieci wod-kan w ul. Wichrowej”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła następującą autopoprawkę. Autopoprawka 

do uchwały budżetowej będąca jednoznacznie uzasadnieniem do autopoprawki, którą będzie zgłaszała 

w imieniu Wójta Gminy przy omawianiu zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Skarbnik 

poinformowała, że gmina otrzymała dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

na dwie nowe inwestycje, które do tej pory nie były w budżecie, ich nazwy są tożsame z nazwami we 

wnioskach składanych. Pierwsze zadanie to „Poprawa bezpieczeństwa niechronionych uczestników 

ruchu drogowego poprzez budowę wyniesionego skrzyżowania z przejściami dla pieszych na ulicy 

Sobockiej i ulicy Złotej w Złotkowie”. Skarbnik wskazała, że kwota ma być zabezpieczona na to 

zadanie w roku 2024 w wysokości 334.667,64 zł, w tym środki z Rządowego Funduszu wynoszą 

267.734,11 zł. Skarbnik wskazała, że te środki z dofinansowania  wpłyną w roku 2023 natomiast 

zadanie będzie też realizowane w roku 2024. Skarbnik podkreśliła, że dysponent życzy sobie 

i wskazuje, że warunkiem uzyskania dofinansowania jest wyłonienie wykonawcy w roku 2023. Stąd 

wniosek o autopoprawkę, by pieniądze do budżetu na rok 2023 dorzucić. Skarbnik wskazała, że tak 

jak drugie dofinansowanie umniejszą obligacje, kwotę przychodów. Skarbnik wskazała, że drugim 

zadaniem jest „Poprawa bezpieczeństwa niechronionych użytkowników ruchu na drodze gminnej 

numer 319341P, rejon skrzyżowania ulicy Fortecznej i Obornickiej w Suchym Lesie”. Skarbnik 

wskazała, że na tym zadaniu kwota dofinansowania wynosi 141.982,61 zł i również wpłynie w 2023 

roku. Dodała, że warunkiem uzyskania dofinansowania jest wyłonienie wykonawcy w roku 2023. 

Termin zakończenia zadania przypada na rok 2024. W kolejności poinformowała, że obie kwoty dają 

łącznie kwotę dofinansowania 409.716,72 zł i będą się znajdowały w rozdziale 600 transport i drogi, 

w rozdziale 60016 w §629. Skarbnik wskazała, że drugą część autopoprawki stanowi sama zmiana 

nazwy zadania w wydatkach bieżących, które zostało wprowadzone na poprzedniej sesji dotyczące 

nazwy zadania „wprowadzenie projektu organizacji ruchu ograniczającego ruch pojazdów 

ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powierzchni 12 ton w obrębie osiedla Złotniki”. 

Skarbnik wskazała, że kwota na zadanie przeznaczona była w wysokości 35.000,00 zł. Skarbnik 

poinformowała, że uzasadnienie zmiany nazwy zadania, które będzie brzmiało „opracowanie nowego 

projektu stałej organizacji ruchu i wprowadzenia ruchu ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych 

o dopuszczalnej masie całkowitej do 12 ton w obrębie osiedla Złotniki” zostało przekazane przez 

Kierownika Referatu Komunalnego, który wskazuje, że wcześniejszy zatwierdzony projekt 

ograniczający ruch pojazdów powyżej 12 ton został uchylony rozstrzygnięciem Starosty 

Powiatowego. Zmiana nazwy zadania konieczna jest w celu dalszego procedowania projektu 

organizacji ruchu dla tego obszaru.  

 

Radna A. Ankiewicz poprosiła o przybliżenie zadania „Poprawa bezpieczeństwa niechronionych 

użytkowników ruchu na drodze gminnej numer 319341P, rejon skrzyżowania ulicy Fortecznej 

i Obornickiej w Suchym Lesie”. Wskazała, że chciałaby wiedzieć co znajduje się w danym zadaniu. 
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Radna J. Pągowska odnosząc się do Wójta wskazała, że prosi o uściślenie zadania. Stwierdziła, 

że walczyli by był remont ulicy Fortecznej, który się nie odbywa cały czas, a ma być tam budowane 

wyniesione skrzyżowanie zatem Radna spytała jaki sens ma to zadanie. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że wniosek był składany wtedy gdy był projekt, który 

został skierowany i był przedmiotem obrad na sesji, a w toku dyskusji zostało to zmienione 

i skierowane do opracowania koncepcji. Wójt poinformował, że uzyskali koncepcje i za chwilę będą 

organizować upublicznienie tych koncepcji, które wpłynęły i w ramach tego złożono wniosek przez 

Referat Komunalny do programu i otrzymano środki. Wójt stwierdził, że chcą z Funduszu Dróg 

Lokalnych te środki zaimplementować do budżetu i realizować to w jakimś trybie, który z jednej 

strony nie będzie kolizją z wybranym wariantem, który będzie wynikał z koncepcji, a z drugiej strony 

chcą te środki zabezpieczyć. Wójt wskazał, że nie ma tam żadnego projektu, który mógłby być z dnia 

na dzień zrealizowany, chodzi bardziej o ujęcie tego w dokumentach finansowych w budżecie gminy, 

a o tym jak to zostanie wykonane postarają się Radnych poinformować. Dodał, że nie ma możliwości 

zaimplementowania ze starego projektu rozwiązania, które by w jakimś fragmencie można było 

wykonać, natomiast środki zostały przyznane i chcą wpisać je do budżetu. 

Radna J. Pągowska odnosząc się do Wójta i wspomnianych koncepcji spytała czy chodzi 

o koncepcje drogi serwisowej wzdłuż ulicy Obornickiej. Radna stwierdziła, że naznaczą pieniądze, 

a może można by było je przeznaczyć na inne skrzyżowanie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiedział, że nie można zmienić, wniosek napisany wtedy 

dotyczył skrzyżowania ulicy Fortecznej i Obornickiej. Natomiast czas realizacji jest faktycznie krótki. 

Wójt wskazał, że mają sytuację taką, że jest projekt, który nie jest realizowany w wyniku podjętej 

decyzji przez Radę Gminy. Natomiast przyszły na to pieniądze, jeżeli nie będą realizowali to nie 

wykorzystają tych pieniędzy. Wójt wskazał, że na pytanie czy można zawnioskować o przeniesienie 

tej kwoty w inne miejsce poinformował, że nie jest w stanie odpowiedzieć.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wprowadzeniem 

do projektu uchwały autopoprawki zgłoszonej przez Skarbnik Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/729/23. 
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Ad. 5. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy 

Suchy Las  na  lata 2023-2041 (00:49:54*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła następującą autopoprawkę do projektu 

uchwały. Poinformowała, że Wydział Organizacyjny Urzędu Gminy zwrócił się z wnioskiem 

o zmianę kwot i wydłużenie trwania danych przedsięwzięć z uwagi na planowane ogłoszenia 

przetargów, a kolejna sesja odbędzie się dopiero za miesiąc. Skarbnik wskazała, że w natłoku prac 

przygotowawczych związanych i z projektem budżetu na rok 2024 jak i zaangażowaniem w pracę 

przy wyborach, umknęło wcześniejsze zgłoszenie wniosku. Skarbnik poinformowała, że dotyczy 

to przedsięwzięć bieżących, a następnie omówiła zadania: 

− dzierżawa sprzętu biurowego – planowany jest przetarg na 5-letnią dzierżawę sprzętu, dlatego 

należy wydłużyć nakłady do 2028 roku. Rocznie nakłady wyniosą 115.300,00 zł. 

− opłaty pocztowe – nakłady zwiększa się o 320.000,00 zł w roku 2026, ponieważ we 

wcześniejszych latach te nakłady są wystarczające do ogłoszenia przetargu na 3 lata, na lata 

2024-2026. 

− pozycja 13118 – ubezpieczenie majątku. Przetarg tylko na dwa lata bo na dłuższe nie znajdą 

chętnego ze względu na wzrost kosztów ubezpieczenia i jest to nieopłacalne ogłoszenie 

przetargu na czas dłuższy niż 2 lata. Zwiększenie kwoty łącznie o 295.824,00 zł. W roku 2024 

i 2025 wydatki wyniosą po 147.912,00 zł. 

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała o zmianach w przedsięwzięciach majątkowych. Wskazała, 

że wprowadzane jest nowe zadanie. W kolejności poinformowała, że punkt 2 i 3 autopoprawki zostały 

omówione przy omawianiu autopoprawki do projektu budżetu i dotyczy to środków przeznaczonych 

na poprawę bezpieczeństwa w związku z otrzymanymi dofinansowaniami z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. Poinformowała, że punkt pierwszy autopoprawki został pokrótce omówiony przez 

Wójta Gminy na posiedzeniu komisji jako nowe zadanie. Termin został wyznaczony przez Miasto 

Poznań i dotyczy opracowania studium wykonalności i wniosku o dofinansowanie realizacji projektu 

pod nazwą „Budowa węzłów przesiadkowych w rejonie stacji kolejowych na terenie Poznania 

w związku z rozwojem obwodnicy towarowej jako etap rozwoju szybkiej kolei miejskiej Poznań-

Franowo, Poznań-Kobylepole, Poznań-Zieliniec, Poznań-Koziegłowy, Poznań-Naramowic, Poznań-

Piątkowo, Swarzędz, Nowa Wieś, Poznań-Suchy Las”. W roku 2024 kwota wyniesie 61.000,00 zł. 

Skarbnik poinformowała, że samorządy gmin muszą mieć w swoich wieloletnich prognozach 

finansowych środki zagwarantowane tak, aby Miasto Poznań mogło podpisać umowę z wykonawcą.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że dokonano 

oczywistej omyłki pisarskiej w przedsięwzięciach bieżących w wierszu 1315, w którym zamiast 

zwiększenia o 1.432.000,00 zł powinna być kwota 143.811,00 zł. W kolejności Radny złożył wniosek 

będący kontynuacją wniosku do budżetu. Stwierdził, że jest dysonans ponieważ w materiałach 

przekazanych na sesję tydzień przed sesją w wydatkach majątkowych na zadaniu „Zielątkowo – 

budowa sieci wod-kan w ul. Wichrowej” kwota 1.312.000,00 zł widnieje w roku 2024 natomiast 

w materiałach przekazanych w dniu sesji jest to kwota wpisana w limicie na tok 2023. Radny 

stwierdził, że jest to błąd i należy się zastanowić czy w pozostałych pozycjach nic się nie 

poprzesuwało w stosunku do przedłożonych materiałów sprzed tygodnia. Radny złożył wniosek 

o wpisanie kwoty 112.000,00 zł w roku 2023 co stanowi kontynuacje wniosku do uchwały budżetowej 

na rok 2023 i przepisanie kwoty 1.200.000,00 zł na rok 2024.  

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że pozostałe pozycje są prawidłowe.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wprowadzeniem 

do projektu uchwały autopoprawki zgłoszonej przez Skarbnik Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie nad wnioskiem 

Radnego T. Sztolcmana o pozostawienie kwoty 112.000,00 zł w roku 2023 i kwoty 1.200.000,00 zł 

w roku 2024 na zadaniu IBI-000-2023-012 „Zielątkowo – budowa sieci wod-kan w ul. Wichrowej”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt zmian WPF 

uwzględniając wniosek Radnego T. Sztolcmana na posiedzeniu Komisji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2023-

2041 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/730/23. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2024 (00:59:26*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wprowadzając jednocześnie 

zmianę w symulacji na rok 2024 w punkcie 2a, czyli od budynków lub ich części mieszkalnych 

zaproponowaną stawkę 1,15 zł na 2024 r. przez Wójta Gminy, Komisja zmniejszyła na stawkę 1,10 zł, 

która została przyjęta jednomyślnie na posiedzeniu. Wskazała, że jest to formalny wniosek.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że najpierw zostanie 

przegłosowani wniosek komisji a w trakcie dyskusji będzie można zabrać głos i złożyć kolejne 

wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie nad wnioskiem 

Przewodniczącej KBFiRG Radnej J. Pągowskiej w sprawie zmiany stawki podatku od budynków lub 

ich części mieszkalnych ze stawki 1,15 zł/m
2
 na stawkę 1,10 zł/m

2
.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radna A. Ankiewicz ponowiła wniosek z posiedzenia komisji, w nawiązaniu do wniosku Radnej 

J. Pągowskiej, aby wzrost podatków dla mieszkańców wynosił 10%. Radna złożyła wniosek by dla 

działalności gospodarczej czyli budynków i ich części związanych z prowadzeniem działalności 

podnieść podatek o 10%, a nie jak w propozycji Wójta 29,80 zł. Radna zaproponowała stawkę 

29,40 zł. Stwierdziła, że należy stosować zasadę równego traktowania, a więc zrównoważonego 

rozwoju gminy i podwyżka powinna być równa dla każdego. Należy traktować tak samo 

przedsiębiorców jak i mieszkańców, dlatego zaproponowała podwyżkę stawki o 10% jak dla 

mieszkańców zatem stawkę 29,40 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że zaproponowana 

pierwotnie stawka wynosi 29,80 zł i stanowi około 11,6% podwyżki.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że powtórzą 

dyskusję z komisji gdyż jest taka konieczność. Wskazał, że Wójt zaproponował w swoich 

propozycjach stawkę podatku od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej na poziomie 29,80 zł co jest stawką o 10% niższą od dopuszczalnej stawki maksymalnej. 

Radny stwierdził, że jeżeli mieszkańcom mieliby stawkę obniżyć o 10% musiałaby wynosić 1,05 zł 

a nie 1,10 zł po zaokrągleniach. Radny wyraził opinię, że w związku z tym równe traktowanie 

mieszkańców i przedsiębiorców w rozumieniu Radnej A. Ankiewicz nie istnieje, bo mieszkańcom 

obniżany jest podatek o 5% a przedsiębiorcom o 10% od maksymalnie dopuszczalnej stawki. Radny 

zaproponował utrzymanie stawki na poziomie 29,80 zł, zgodnie z przedłożoną propozycją Wójta 

i urzędu.  
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Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że Radny T. Sztolcman robił wyliczenia odejmując a ona natomiast 

od ubiegłorocznej kwoty podatku.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował widzów online, 

że w obecnym roku stawka podatku wynosiła 26,70 zł, a stawka możliwa do ustanowienia w roku 

2024 wynosi maksymalnie 33,10 zł. Dodał, że Wójt Gminy na rok 2024 zaproponował stawkę 

29,80 zł a Radna A. Ankiewicz proponuje stawkę 29,40 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie nad wnioskiem 

Radnej A. Ankiewicz w sprawie zmiany stawki podatku od budynków lub ich części związanych 

z prowadzeniem działalności gospodarczej z 29,80 zł/m
2
 na stawkę 29,40 zł/m

2
.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych. 

Za – 2: Ankiewicz A., Dudkiewicz J.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 9: Banaszak R., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T., 

Wniosek nie został przyjęty.  

Podczas głosowania głosu nie oddał Radny M. Przybylski. 

 

Radny M. Przybylski poinformował, że podczas głosowania oddał głos przeciw wnioskowi ale nie 

wie dlaczego system nie wychwycił głosu.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały  w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 z przyjętymi 

zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 1: Ankiewicz A., 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/731/23. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024 

(01:07:44*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/732/23. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024 

(01:09:06*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/733/23. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2024 dla gminnego 

zakładu budżetowego (01:10:12*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że na posiedzeniu była obecna Dyrektor Katarzyna Kustoń, która przedstawiła 
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i  uzasadniła wszystkie dotacje zawarte w projekcie uchwały, a następnie Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2024 dla gminnego zakładu budżetowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/734/23. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do umowy dzierżawy 

części działki gruntu nr 1/8 w Złotnikach (01:11:32*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 1/8 w Złotnikach. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/735/23. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie (01:12:34*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu J. 

Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednogłośnie poparła projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/736/23. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Zielątkowie (01:13:38*)  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu J. 

Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie nazwy ulicy w Zielątkowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/737/23. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji Stowarzyszenia na rzecz Promocji 

Przedsiębiorców w Złotnikach według właściwości (01:14:32*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radnemu K. Łączkowskiemu jako zgłaszającemu projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja rozpatrywała petycję, aczkolwiek jak wskazuje §1 projektu uchwały, uznaje się, że Rada 

Gminy Suchy Las jest organem niewłaściwym do rozpatrzenia petycji Stowarzyszenia na rzecz 
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Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach w sprawie projektu organizacji ruchu na terenie gminy Suchy 

Las w obrębie Złotniki z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do uchwały. 

Radny wskazał, że w końcowym zdaniu, w toku dyskusji Komisja zauważyła, że na sesji w dniu 

30 marca 2023 r. Rada Gminy wykreśliła finansowanie powyższego zadania. Ponadto uzyskano opinię 

przedstawiciela i starosty, że zostało to wstrzymane. Radny dodał, że na poprzedniej sesji środki 

zostały uchwalone i temat zostanie procedowany pod nowym numerem zadania i nowym tytułem.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radna J. Radzięda skierowała pytanie formalno-proceduralne do Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Radnego K. Łączkowskiego. Spytała czy dobrze odczytuje z uzasadnienia, 

że pomiędzy 23 maja 2023 r. a 11 lipca 2023 r. Komisja w ogóle nie zajmowała się tą petycją 

i dopiero po półtora miesiąca zajęła się jej procedowaniem. Radna wyraziła opinię, że zastanawia się 

czy ta sprawa jest aż tak skomplikowana, że od końcówki maja do końcówki października trwało jej 

przekazanie do właściwego organu. Radna wyraziła uwagę, że cała Rada Gminy wychodzi w tej 

sytuacji na niepoważną.  

Radny K. Łączkowski odpowiadając na zarzut wskazał, że Komisja chciała się pochylić nad petycją 

i chciała dogłębnie poznać problem. Dodał, że Komisja spotykała się parę razy, łącznie 

z przedstawicielami przedsiębiorców oraz przedstawicielem Referatu Komunalnego. Wskazał, 

że Komisja chciała poznać zarówno opinię przedsiębiorców jak i mieszkańców, gdyż zaistniał 

poważny konflikt interesów. Wskazał, że można było mówiąc kolokwialnie „ukręcić łeb sprawie” 

na jednym posiedzeniu ale chcieli poznać. Radny wskazał, że decyzja była jedna, że jest zwracane 

do rozparzenia przez Wójta.  

Radna J. Radzięda przypomniała zebranym, że jest ustawowy okres na rozpatrzenie skarg, wniosków 

i petycji. Radna stwierdziła, że nic nie stało na przeszkodzie, żeby komisja zbierała się znacznie 

częściej niż raz w miesiącu. Wskazała, że w statucie nie ma zapisu, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji odbywa jedno posiedzenie w miesiącu i nie rozumie tej przeciągłości postępowania.  

Radny M. Przybylski uzupełnił wypowiedź Przewodniczącego Komisji, że Komisja pracowała 

z tym, że w trybie obiegowym. Stwierdził, że nie wie ile się spotykali razy, ile maili wymienili ale on 

jako osoba żywo zainteresowana tą sytuacją wymieniała opinie. Wskazał, że sam przygotował 

odpowiedź, która później była poddawana jeszcze dodatkowym konsultacjom. Radny dodał, 

że ostatecznie urodził się z tego projekt uchwały. Radny wskazał, że ze zrozumieniem przyjmuje 

niepokój Radnej J. Radziędy, natomiast jest absolutnie nieprawdą by komisja nie pracowała, gdyż 

pracowała bardzo intensywnie. Podkreślił, że sprawa może nie jest aż tak bardzo skomplikowana 

jakby się pozornie wydawało ale jest skomplikowana a gdyby nie była to nie byłoby kolejnych pism 

w tej sprawie. Radny wskazał, że trzeba pogodzić interesy wielu stron wzajemnie przeciwnych, 

przeciwstawnych. Radny stwierdził, że okres wakacyjny również nie sprzyjał tej pracy bo w czerwcu 

jest absolutorium a lipiec i sierpień to wakacje. Dodał, że Komisja finiszowała temat.  

 

Przedstawiciel Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach Adwokat M. 

Maciejewski stwierdził, że ze zdziwieniem dowiedzieli się miesiąc temu, że Radni Gminy Suchy Las 

oszukują obywateli, ponieważ na posiedzeniu komisji, której wniosek jest procedowany o przekazanie 

według właściwości petycji, Radni przyrzekli publicznie, że mieszkańcy a wskazując przedsiębiorców 

nie muszą przychodzić co miesiąc na Radę Gminy i pilnować czy przypadkiem nie będzie wniesiony 

ponownie wniosek o wniesienie do budżetu kwoty na przygotowanie projektu organizacji ruchu. 

Mecenas powtórzył, że ze zdziwieniem dostali informacje w zeszłym miesiącu, że taki wniosek został 

przedstawiony i został przegłosowany. Dodał, że na sesji został zmieniony tryb uchwały ale wyraził 
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opinię, że niesmak pozostał. Ponownie wskazał, że zostali oszukani, ponieważ publicznie Radni 

przyrzekli, że takiego wniosku nie będą wnosić dopóki nie zostanie uchwalony nowy projekt 

organizacji ruchu. Stwierdził, że okazało się, że wniosek i tak był bezprzedmiotowy, ponieważ starosta 

kilka dni później przekazał pismo, że uchyla zarządzenie wprowadzające tą organizację ruchu. 

Mecenas ponownie podkreślił, że członkowie stowarzyszenia czują się oszukani przez Radnych i chcą 

uzyskać informacje, dlaczego Rada tak postępuje i oszukuje swoich wyborców, obywateli, 

mieszkańców Suchego Lasu. 

Radny M. Przybylski odnosząc się do Mecenasa M. Maciejewskiego stwierdził, że czasownik 

„oszukuje” wymienił w tylu postaciach, że trudno się do końca odnieść, bo stracił wątek w połowie 

wypowiedzi. Radny poinformował, że sprawa jest procedowana w sposób zgody z intencjami 

i z zamiarem, który od samego początku był werbalizowany. Radny wskazał, że Mecenas 

M. Maciejewski pominął istotną kwestię, że Wójt przekazał Radzie Gminy, a właściwie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji niezmiernie istotną informację, z której wynikało, że gmina będzie 

przygotowywała nowy projekt organizacji ruchu, który pogodzi interesy przedsiębiorców oraz 

mieszkańców. Radny wskazał, że w związku z powyższym było zasadne żeby Wójt na realizację tego 

przedsięwzięcia, które pisemnie przedstawił komisji, miał środki. Radny podkreśli, że nie stało nic 

na przeszkodzie żeby nie obdarzyć Wójta zaufaniem, żeby tych środków nie przeznaczyć. Radny 

wskazał, że taki wniosek, uzgodniony z radnym złożył Radny i Przewodniczący Zarządu Osiedla 

Złotniki G. Słowiński. Wyraził opinię, że Radny G. Słowiński zrobił bardzo dobrze i poparł ten 

wniosek, a to co się wydarzyło dalej tylko przyznaje racje Radnemu G. Słowińskiemu, że postępował 

słusznie. Radny wyraził nadzieje, że w efekcie tak jak konkludował Wójt sprawa zostanie pozytywnie 

załatwiona i dla przedsiębiorców i dla mieszkańców.   

Prezes Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach J. Kowalski odnosząc 

się do słów Radnego M. Przybylskiego stwierdził, że fajnie to brzmi ale nie ma nic wspólnego 

z rzeczywistością, gdyż na poprzedniej sesji Rady Gminy został uchwalony projekt, który miał nie być 

procedowany. Stwierdził, że nie były to środki na przygotowanie innego czy nowego projektu 

a o przywrócenie wcześniejszego wniosku z początku roku i o zatwierdzenie tego projektu, 

o konkretnym numerze sprawy, o konkretnej uchwale, konkretnego projektu. Prezes Stowarzyszenia 

stwierdził, że nie ma to nic wspólnego z pismem Wójta, który informował stowarzyszenie, że będzie 

przygotowany nowy projekt. Stwierdził, że będzie przygotowany nowy projekt, ponieważ w wyniku 

prewencyjnych działań stowarzyszenia starosta uchylił ten wniosek. Prezes Stowarzyszenia wskazał, 

że pytał się konkretnie wprost na jednej z komisji Rady Gminy w lipcu tego roku, czy zostaną 

przywrócone, czy będzie ten wniosek przywrócony, dodał, że wszystko się nagrało. Dodał, że tego 

wszystkiego jeszcze nie zweryfikował ale wyraził opinię, że to właśnie Radny M. Przybylski 

zadeklarował, że broń Boże nie będą podejmować tej kwestii. Prezes Stowarzyszenia wskazał, że nie 

zgadza się z tym wszystkim gdyż jest to jawne działanie na szkodę Gminy Suchy Las, jest to 

kompletna niegospodarność. Wskazał, że mniej więcej oszacował kwoty na jakie Rada naraża gminę, 

które gmina będzie musiała ponosić. Wskazał, że jest to kilkudziesięciu, kilkunastu przedsiębiorców, 

którzy nie będą mogli prowadzić na terenie Złotnik swojej działalności. Prezes Stowarzyszenia 

stwierdził, że jest to szacowana wartość gruntu na poziomie 10 mln zł, nieruchomości to kolejne 30 

mln zł, a te nieruchomości utracą swoją wartość, bo budynki nie będą mogły pełnić swojej funkcji. 

Podkreślił, że będzie się to wiązać z odszkodowaniami oraz z kolejnymi odszkodowaniami na 

kilkadziesiąt milionów na rzecz utraty dochodów. Wskazał, że są to dramaty wszystkich firm 

związane z przeniesieniem. Prezes Stowarzyszenia stwierdził, że gmina nie dysponuje 

nieruchomościami, które mogłaby przeznaczyć na przesiedlenie firm a ustawa precyzuje to jasno 

i wyraźnie, że albo trzeba pokryć koszty zakupu nowych nieruchomości albo trzeba przeznaczyć inne 

nieruchomości. Prezes Stowarzyszenia podkreślił, że jest zawiedziony i oburzony i gdyby nie 

działania stowarzyszenia, których nie musieli podejmować, bo mieli przyrzeczenie, że wniosek 
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o przyznanie finansowania na wprowadzenie projektu organizacji ruchu nie zostanie przedłożony 

dopóki nie będzie opracowany nowy projekt organizacji ruchu. Odnosząc się do słów Mecenasa M. 

Maciejewskiego stwierdził, że w swojej wypowiedzi bardzo dobrze powiedział, że Stowarzyszenie 

zostało oszukane i Rada Gminy doskonale sobie zdawała sprawę z powagi sytuacji. Prezes 

Stowarzyszenia poinformował, że wypisał sobie w dniu sesji nazwiska Radnych, którzy brali udział 

w komisjach z udziałem członków Stowarzyszenia. Dodał, że przed poprzednią sesją również odbyła 

się komisja, na którą nie zostali zaproszeni a na tym posiedzeniu temat również był podejmowany lecz 

nie wiedzą czy coś się zmieniło, bo zostało to poczynione poza wiedzą Stowarzyszenia. Prezes 

Stowarzyszenia odczytał listę Radnych, którzy brali udział w komisjach z udziałem członków 

Stowarzyszenia: Radny Przybylski, Radna Prycińska, Radny Dudkiewicz, Radna Koźlicka, Radny 

Banaszak, Radna Ankiewicz, Radny Hącia, Radny Słowiński, Radna Radzięda. Prezes Stowarzyszenia 

kierując wypowiedź do wymienionych Radnych wskazał, że wszyscy uczestniczyli w komisjach i nie 

wie dlaczego i na jakiej podstawie radni jednogłośnie bez słowa zająknięcia zatwierdzają zmianę 

budżetu i uchwałę zmieniającą budżet i wprowadzają ten projekt do realizacji. Dodał, że nie jest 

w stanie inaczej tego wytłumaczyć jak prywatne interesy. Wskazał, że prowadzi działalność i ma 

odpowiedzialność za czyny, które podejmuje, bo wszystkie decyzje przechodzą przez niego i jeśli 

zrobi coś źle to on ponosi odpowiedzialność, a tutaj bez słowa zająknięcia radni głosują prawie 

jednomyślnie. Dodał, że jedynie Radna Ankiewicz wstrzymała się od głosu. Prezes Stowarzyszenia 

wyraził opinię, że Radni podjęli decyzję by wykurzyć przedsiębiorców, którzy 2 % przychodów 

z tytułu PIT-u i CIT-u odprowadzają do budżetu gminy, który ma niecałe 200 mln zł i to 

przedsiębiorcy, którzy przestaliby istnieć. Następnie stwierdził, że nie wie czy 2% to dużo, być może 

jest to mało ale jest to prywatny interes przedsiębiorców, którzy są oburzeni i mają nadzieje, że kogoś 

te informacje i te dane poruszą. Prezes Stowarzyszenia wskazał, że w gminie Suchy Las jest około 

5.000 przedsiębiorców i to tak jakby stu przedsiębiorców średnio wyciąć jedną decyzją, 30.000,00 zł. 

Prezes Stowarzyszenia wyraził opinię, że może stwierdzić, że osobiście sfinansował ze swoich PIT-ów 

i CIT-ów tą inwestycję. Dodał, że zaraz pójdzie, weźmie sobie kanapkę, zapakuje na wynos, bo 

zapewne są sfinansowane przez przedsiębiorców, bo przecież są również mieszkańcy, którzy nie 

prowadzą działalności gospodarczej ale będzie to ostatni raz gdy te kanapki weźmie bo poważnie 

rozważa żeby podatki płacić w innej gminie. Prezes Stowarzyszenia odnosząc się do zebranych na sali 

wskazał, że widział uśmiechy na twarzach radnych ale nie ma w tym przypadku nic śmiesznego, gdyż 

jest to dramat i kompletna niekompetencja, ignorancja, kompletna nieodpowiedzialność. Dodał, 

że jeszcze na sesji głosowane są podwyżki podatków od nieruchomości dla przedsiębiorców. 

Stwierdził, że może należy zrobić wyjątek dla przedsiębiorców, którzy poniosą straty i będą 

poszkodowani to może w ogóle nie będą płacić podatków. Spytał z jakiej racji ma płacić podatek od 

nieruchomości. 

Radna J. Radzięda odnosząc się do słów Prezesa Stowarzyszenia wskazała, że rada nie przewiduje 

wielkiego dramatu i wyprowadzania masowego się przedsiębiorców z takiej przyczyny, 

że przedsiębiorcy będą występować do urzędu o zgody na przejazd samochodów, które są im 

konieczne do prowadzenia działalności i nic dramatycznego się nie wydarzy. Wskazała, 

że mieszkańcy będą czuli się bezpieczniej, przedsiębiorcy będą potrzebować jeden dokument więcej 

i nie ma powodu do wielkiego wróżenia gospodarczego dramatu, ani dramatu przedsiębiorców, którzy 

w rejonie Złotnickiej funkcjonują i po podjęciu tych uchwał nadal funkcjonować będą mogli.  

Przedstawiciel Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach Adwokat M. 

Maciejewski odnosząc się do słów Radnej J. Radziędy wskazał, że byli na trzech komisjach, gdzie 

przedstawiciel gminy wyraźnie i jasno powiedział, że nie ma możliwości i nie będą wydawane 

zezwolenia na przejazd w tym trybie, jakim są potrzebne przedsiębiorcom. Wskazał, 

że przedsiębiorcom są potrzebne przejazdy codziennie a jeżeli zostanie zmniejszony do 12 ton, to tych 

przejazdów będzie nie 10 a setka. Odnosząc się do kwestii petycji, bo o niej dyskutują na sesji 
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wskazał, że na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodniczący tej komisji stwierdził, 

że w zasadzie petycja pozostanie bez rozpoznania ponieważ ona już jest bezprzedmiotowa i tak zostali 

zapewnieni, że jest bezprzedmiotowa, bo na tamten moment na słowa i na wypowiedź członków 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wynikało, że faktycznie ta petycja jest bezprzedmiotowa, 

ponieważ Wójt podjął decyzję o zmianie organizacji ruchu na wniosek starosty i na pytanie 

Stowarzyszenia czy ten projekt nie wróci do obrotu prawnego było zapewnienie, że nie i absolutnie 

nie ma takiej możliwości. Podkreślił, że na poprzedniej sesji bez uzasadnienia, że to będą środki na 

inny projekt zostały wprowadzone do budżetu na realizację tego konkretnego projektu zmiany 

organizacji ruchu, który został uchylony. Podkreślił, że dlatego jako członkowie Stowarzyszenia 

poczuli się oszukani przez Radnych, dlatego tak bardzo podkreślał, że czują się oszukani między 

innymi przez Radnego M. Przybylskiego, który wyraźnie i publicznie powiedział, że nie będą tego 

wprowadzać pod uchwałę i nie będą wprowadzać tych środków, tej pozycji budżetowej do budżetu. 

Mecenas wskazał, że na poprzedniej sesji zostało to bez uzasadnienia podjęte i wprowadzone do 

budżetu. Wskazał, że na dzisiejszej sesji zostało to zmienione na inny cel ale na radzie wrześniowej to 

nadal było procedowanie tamtego projektu, już uchylonego i niebywałego, którego nie ma w obrocie 

prawnym z uwagi na uchylenie przez starostę.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że odnosi wrażenie, że są w dwóch różnych rzeczywistościach. 

Wskazał, że wyraźnie jest napisane w autopoprawce do projektu zmiany uchwały budżetowej: 

„opracowanie nowego projektu stałej organizacji ruchu i wprowadzenia ruchu ograniczającego ruch 

pojazdów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej do 12 ton w obrębie osiedla Złotniki”. Radny 

wyraził opinię, że rada wie co robi. Radny stwierdził, że być może ta autopoprawka zaskoczyła 

Mecenasa M. Maciejewskiego ale jest taka rzeczywistość jaka jest. Radny wskazał, że pieniądze nie 

poszły ostatecznie na realizację starego projektu tylko nowego projektu. Dodał, że jak będzie 

wyglądał, jaki będzie miał kształt to o tym zdecyduje Wójt i zdecyduje starosta ale zapewnienie Wójta 

było jednoznaczne, że również chce uwzględnić interesy przedsiębiorców. Radny kierując wypowiedź 

do członków Stowarzyszenia poprosił by nie robić burzy w szklance wody bo rzeczywistość jest 

zupełnie inna niż ją Mecenas M. Maciejewski interpretuje. Wskazał, że opracowują nowy projekt, nie 

dlatego, że koncepcja się urodziła ale między innymi dlatego, że wielokrotnie się spotykali na komisji, 

radni zrozumieli intencje i oczekiwania członków Stowarzyszenia ale rozumieją również oczekiwania 

i intencje mieszkańców w tej sprawie. Radny stwierdził, że muszą pogodzić interesy obu stron i to nie 

jest tak, że radni decydują się na to żeby uwzględniać tylko jedną grupę interesów. Odnosząc się do 

słów członka Stowarzyszenia jakoby radni mieli tam interesy Radny M. Przybylski poprosił 

o sprecyzowanie, którzy radni mają jakie interesy. Radny wyraził opinię, że jest to najbardziej 

obraźliwe z całej dyskusji, gdyż nie zna radnego, który miałby tam jakikolwiek interesik, nie mówiąc 

już o interesach.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przypomniał, że to co jest omawiane 

w tej chwili wykracza poza omawiany punkt obrad, a dotyczy wolnych głosów i wniosków a nie 

punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przekazania petycji Stowarzyszenia na rzecz 

Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach według właściwości. Przewodniczący prosił o sprecyzowanie 

się osób występujących w kierunku omawianego punktu.  

Przedstawiciel Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach Adwokat M. 

Maciejewski odnosząc się do słów Przewodniczącego Rady Gminy stwierdził, że dlatego występują 

w tym miejscu a nie na koniec sesji. Odnosząc się do Radnego M. Przybylskiego wskazał, że z jego 

ust podczas wypowiedzi nie padło słowo interesy radnych. Dodał, że jest nagranie i można 

je odsłuchać. Mecenas M. Maciejewski stwierdził, że Radny M. Przybylski jest rasowym politykiem 

bo odpowiada, ustosunkowuje się do jego wypowiedzi nie wprost. Mecenas wskazał, że nie mówi 

o tym co zdarzyło się na sesji, bo na sesji oczywiście środki finansowe zostały przeznaczone 

na konkretny cel, czyli realizację nowego projektu ale na poprzedniej sesji bez takiego uzasadnienia 
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po prostu środki zostały wprowadzone do budżetu, te które zostały uchwalone na początku roku 

i dotyczyły wprowadzenia tej już niebyłej organizacji ruchu na osiedlu Złotniki. Mecenas stwierdził, 

że dlatego być może są w innej rzeczywistości tylko tyle, że Radny M. Przybylski to zadymia jak 

rasowy polityk. Dodał, że Radny M. Przybylski mówi nie to, co faktycznie było powiedziane. 

Mecenas wskazał, że członkowie Stowarzyszenia, których jest przedstawicielem mówią o tym co się 

zdarzyło na poprzedniej sesji. Wskazał, że gdyby na poprzedniej sesji było uzasadnienie, 

że wprowadzane do budżetu są środki ale z tym zastrzeżeniem, że środki zostaną przeznaczone 

na realizację nowego projektu nie byłoby dzisiaj tej dyskusji. Wskazał, że na poprzedniej sesji Radny 

Słowiński wprowadził poprawkę bez uzasadnienia. Mecenas wskazał, że stwierdzenie było takie, 

że zostało to wyrzucone z projektu budżetu i teraz będzie wprowadzona, bez uzasadnienia, że środki 

mogą być przeznaczone na inny cel związany z realizacją nowego projektu organizacji ruchu.   

Radny G. Słowiński stwierdził, że w każdej uchwale jest punkt „wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi Gminy Suchy Las”. Radny stwierdził, że Wójt Gminy Suchy Las podjął decyzję o zmianie 

projektu. 

Radna W. Prycińska wskazała, że z racji, że została wywołana z nazwiska musi się odnieść 

do wypowiedzi. Wskazała, że był to uśmiech do koleżanki Radnej J. Radziędy, gdyż to ona 

powiedziała, że komisja opieszale pracowała, a sama była na jednej komisji. Radna wskazała, że 

pracowali sumiennie, wskazała, że wszystkich zebranych kojarzy z twarzy i kojarzy, że byli na jednym 

z letnich posiedzeń komisji i tam wówczas mówili, że tak dostali pismo od sekretarza gminy i będą 

wnioskować o opracowanie nowego projektu. Wskazała, że wszyscy słyszeli, że będą wnioskować 

o przyznanie pieniędzy na nowy projekt. Ten projekt będzie musiał uwzględnić zarówno dobro 

mieszkańców, osób fizycznych jak i mieszkańców przedsiębiorców. Radna stwierdziła, że nie czuje 

się oszustką, również jest przedsiębiorcą i dotknęły ją te wypowiedzi, bo opracowanie uspokojenia 

ruchu musi zostać wywołane i co prawda nie była obecna na poprzedniej sesji i nie głosowała wniosku 

Radnego Słowińskiego ale wprowadzenie pieniędzy było niezbędne. Radna wyraziła opinię, 

że podtrzymuje to, że nadal będą się starali wypracować taką opcję tego uspokojenia ruchu żeby 

zarówno przedsiębiorcy jak i mieszkańcy byli zadowoleni i żeby połączyć te interesy. Ponadto 

wyraziła opinię, że jest to możliwe tak samo jak w każdej innej części gminy Suchy Las. Radna 

poinformowała, że pamięta również jednego z przedsiębiorców, który był na pierwszej komisji i pytał 

od razu o odszkodowania, a komisja spytała czy przedsiębiorcy przyszli po odszkodowania i cała 

reszta się od tego odżegnywała. Radna stwierdziła, że nie o to wszystko chodzi tylko o dobro 

mieszkańców i przedsiębiorców.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do przedstawionych wypowiedzi przez 

przedsiębiorców jak i Radnych. Wójt wskazał, że Radny Słowiński wspomniał o schemacie, który 

pojawia się w większości uchwał, że wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy co jest 

prawdą. Wójt stwierdził, ze nie chce oceniać czy jest to rodzaj polityki wyrafinowanej, rasowej czy 

takiej bardziej lokalnej, mniej rasowej natomiast zwrócił uwagę na wpis, który pojawił się na stronie 

Klubu Radnych Gmina Razem. Wójt zastrzegł, że jako organ, który będzie dalej prowadził tą sprawę 

w żaden sposób nie narusza zasad obiektywnego podejścia do realizacji nałożonych na niego 

obowiązków. Wójt stwierdził, że na początku można już było powiedzieć, że starosta uchylił decyzję 

w sprawie zatwierdzenia organizacji i trzeba od początku rozpocząć opracowanie i tego dotyczy 

ta poprawka. Wójt wskazał, że nie zgadza się z wypowiedziami ani Radnego Przybylskiego ani 

Radnego Słowińskiego, którzy napisali na swojej stronie, że: „Radny Grzegorz Słowiński złożył 

wniosek do tegorocznego budżetu o przywrócenie kwoty 35.000,00 zł na realizację uspokojenia ruchu 

na wschodniej części osiedla”. Wójt odnosząc się do Radnego wskazał, że gdyby nie było decyzji 

starosty o uchyleniu to dzisiaj mogliby rozmawiać o wprowadzeniu organizacji ruchu. Wójt 

poinformował, że przedstawił sprawę tytułem sprostowania i przywołania go jako osoby, która jest 
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odpowiedzialna za ten stan, który jest. Wójt wskazał, że za ten stan odpowiada starosta, który 

zobligował gminę do wszczęcia całego procesu od początku. 

Prezes Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach J. Kowalski odnosząc 

się do wypowiedzi Wójta w ostatnim zdaniu, że za ten stan odpowiada starosta, stwierdził, 

że poniekąd tak ale nie zgodziłby się w całości. Stwierdził, że za ten stan odpowiadają przedsiębiorcy, 

gdyż jeśli nie wnioskowaliby i nie zabiegali o to uchylenie to tak jak wskazał Wójt rozmawialiby 

o wprowadzeniu konkretnego projektu w życie i o zmianie tej organizacji. Prezes Stowarzyszenia 

wskazał, że nie chciałby, żeby Radny Przybylski bronił się dalej i tłumaczył, bo to nie ma sensu. 

Wszyscy zebrani wiedzą jak jest i jak było. Stwierdził, że przecież nikt nie miał możliwości 

przewidzieć, że starosta uchyli, no chyba, że przedsiębiorcy bo lobbowali o to, więc wiedzieli jakie są 

zamiary i czego się spodziewać. Prezes Stowarzyszenia wyraził opinię, że Radni nie mogli się tego 

spodziewać, że teraz będą zmieniać i będą przerzucać te środki na nowy projekt organizacji ruchu. 

Prezes Stowarzyszenia odnosząc się do Radnego Przybylskiego wniósł o wzajemne po szanownie, bo 

jest to wprowadzanie w błąd opinii publicznej, a przedsiębiorców nie wprowadzi się w błąd bo wiedzą 

jak jest. Stwierdził, że dalsze przekomarzanie w tej kwestii nie ma absolutnie żadnego sensu, jeśli chcą 

rozmawiać o projekcie organizacji ruchu to mogą rozmawiać o nowym projekcie ale jeżeli będą 

wprowadzać takie zmiany, to nie będzie tak jak tutaj oczekiwałaby tego Pani Radna Prycińska, że to 

będzie uspokojenie ruchu. Stwierdził, że to nie będzie uspokojenie ruchu, wskazał, że nie wypowiada 

się emocjonalnie w imieniu swoim, swojej firmy i swojej grupy Solar Project, gdyż sobie poradzą na 

tym terenie. Podkreślił, że w październiku mieli jedną dostawę, jedną we wrześniu i dwie w sierpniu, 

wskazał, że zamiast jednej dostawy w miesiącu albo pięciu gdyż takie miesiące się zdarzają będą mieć 

dostawy kilkudziesięciu samochodów 12 tonowych. Prezes Stowarzyszenia wskazał, że na samochód 

ciężarowy tradycyjny z naczepą wchodzą w jego firmie 22 palety, a na samochód 12 tonowy wejdą 3 

palety, więc łatwo sobie przekalkulować o ile zwiększy się ruch na osiedlu i jakie to będzie 

uspokojenie bo on nie widzi żadnego uspokojenia i poprawy bezpieczeństwa, gdyż będzie 

to zwiększony ruch, który obniża bezpieczeństwo. Prezes Stowarzyszenia stwierdził, że nie ma 

żadnych udokumentowanych przypadków niebezpiecznych sytuacji, potrąceń, uszkodzeń mienia, 

stłuczek. Wskazał, że występowali do gminy o dane w tym zakresie, ale gmina nie dysponowała 

takimi danymi, straż gmina nie dysponuje i policja również nie dysponuje. Spytał o jakim 

bezpieczeństwie zebrani dyskutują. Prezes Stowarzyszenia wskazał, że z jego ust padły słowa 

o prywatnym interesie i są to jego przypuszczenia, gdyż nie dysponują żadnymi dowodami i nie będą 

z tego tytułu wyciągać odpowiedzialności. Podkreślił, że jako przedsiębiorcy widzą jawne działania 

Radnych z osiedla Złotniki, którzy na każdym kroku utrudniają działalność. Wskazał, że są to głosy 

mieszkańców, pozorne działania być może już przedwyborcze lub wyborcze, gdzie jest grupa 

mieszkańców, którzy zarzekają się, że jest tak strasznie, głośno i są takie duże uciążliwości. Prezes 

Stowarzyszenia podkreślił, że oni również są mieszkańcami, nie prowadzą tylko działalności na tym 

terenie a mieszkają w innej gminie, gdyż są mieszkańcami gminy Suchy Las. Dodał, że ich 

pracownicy to mieszkańcy z gminy Suchy Las, którzy również pisali petycję w drugą stronę, zatem 

prosi o nietworzenie wirtualnych działań w imię dobra ogółu, gdyż nie jest to dobro ogółu. Prezes 

Stowarzyszenia wskazał, że jeśli zebrani policzą wszystkie podpisy to wyjdzie z tego wszystkiego 

jakie jest zdanie ogółu i niestety zebrani są po złej stronie, gdyż nie ma to nic wspólnego 

z uspokojeniem, ze znalezieniem równowagi. Prezes Stowarzyszenia podkreślił, że celem jest 

wyrzucenie przedsiębiorców. Dodał, że o tym się mówi w projektach uchwał, wprost się pisze 

w uzasadnieniach, dlaczego wprowadza się projekt organizacji ruchu, dlaczego się proceduje plan 

zagospodarowania terenu na terenie jego firmy. Prezes Stowarzyszenia poprosił o realne działania jeśli 

chcą działać ku dobru społeczności lokalnej to należy zrobić projekt, który rzeczywiście będzie 

uwzględniać interesy wszystkich, a nie tylko wybranej grupy społecznej.   
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Radny M. Przybylski odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy zgodził się z Wójtem, że projekt 

finansuje się po to, żeby go realizować. Radny wyraził opinię, że kolejny projekt będzie na tyle dobry, 

że będzie można go zrealizować. Wskazał, że tego oczekują przede wszystkim mieszkańcy ale uważa, 

że nie będą również przeciwni przedsiębiorcy. Radny stwierdził, że Mecenas M. Maciejewski słusznie 

zauważył nieścisłość w wypowiedzi radnego z czym się zgadza. Dodał, że traktował wypowiedzi 

gości jako wspólne, a pewnie nie powinien tego robić. Radny wskazał, że jeśli uraził Mecenasa 

to przeprasza.  

Radny G. Słowiński wskazał, że jako przewodniczący zawsze stoi po stronie wszystkich 

mieszkańców swojego osiedla, na którym przewodniczy oraz przedsiębiorców, którzy tam 

funkcjonują. Ponadto Radny złożył wniosek o zakończenie dyskusji w tej kwestii i ewentualne 

przeniesienie na punkt wolne głosy i wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że wniosek nie będzie 

przegłosowywany, ponieważ lista mówców się zakończyła. Z uwagi na brak dalszych głosów 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przekazania petycji Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców 

w Złotnikach według właściwości. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/738/23. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie (01:56:21*) 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że z jednej strony po kontakcie z administracją 

Obwodu Obolońskiego, po wymienieniu opinii, po podjęciu przez Radę uchwały w rezultacie okazało 

się, że administracja Obwodu Obolońskiego nie chce w części dotyczącej pomocy rzeczowej 

humanitarnej podpisać takiej umowy, do której Wójt został upoważniony. Dodał, że wskazano gminie 

jedną z organizacji, które działają na terenie Kijowa natomiast nie taka była intencja gminy. 

Wójt wskazał, że region, który na początku był podmiotem wskazanym był w zakresie działalności 

administracyjnej tego rejonu i współpracy w obszarze kultury, oświaty, wymiany gospodarczej, 

krzewienia pewnych idei, administracji, współpracy administracyjnej, a to nie był cel gminy. 

Gmina chciała przekazać pomoc a dostała odpowiedź, że partnerstwo tak ale z wykluczeniem tego, 

co gmina chciała wykonać, więc uznali, że sprawę na razie należy zawiesić. Natomiast równolegle 

otrzymali wniosek jeżeli chodzi o pomoc dla sierot z gminy miasta Hniwań. Wójt poinformował,  

że wniosek dotyczył przygotowania pomocy świątecznej dla dzieci, które są poszkodowane 

w zawierusze wojennej. Wskazał, że po dyskusjach podjęli decyzję, by z 15.000,00 zł, które planowali 

przeznaczyć na Rejon Oboloński za 10.000,00 zł przygotują paczki dla dzieci z partnerskiej gminy 

Hniwań. Wójt wskazał, że jest to clu dwóch przegotowanych projektów złożonych na sesję. 

Dodał, że dla Rejonu Obolońskiego pozostawiona zostanie kwota 5.000,00 zł.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że szkoda, że na sesji nie 

ma Radnej I. Koźlickiej, która temat pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie śledzi 

na bieżąco. Wyraził nadzieje, że jeżeli sytuacja by się diametralnie zmieniła to na pewno do tego 

tematu Rada wróci na kolejnej sesji. 

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu 

w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych. 

Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/739/23. 

W głosowaniu nie brała udziału Radna W. Prycińska.  

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań (02:01:11*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że punkt ten został 

omówiony przez Wójta Gminy przy omawianiu poprzedniego projektu uchwały wraz ze wskazaniem 

kwoty pomocy. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad 

projektem uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że podzielenie 

kwoty 10.000,00 zł przez 150 daje 67,00 zł. Radny stwierdził, że paczki powinny być trochę bogatsze, 

być może dofinansowane z innego funduszu.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że nie będzie to tylko wsparcie urzędu 

ale wspólna akcja strażaków OSP Golęczewo i mieszkańców Golęczewa, a urząd jest tylko jednym 

ze składników wpierających te paczki.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXII/740/23. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach.  
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Przerwa (02:02:54*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (02:20:17*) 

 

Ad. 16. Informacja Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń majątkowych 

(02:20:17*) 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przedstawił informacje dotyczące oświadczeń majątkowych 

składanych w 2023 roku za rok 2022 wójtowi gminy. W ustawowym terminie do dnia 30 kwietnia 

oświadczenia majątkowe złożyli Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy oraz pozostałe 

osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego zgodnie z art. 24h ust. 1 ustawy 

o samorządzie gminnym tj. kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, członkowie organów 

zarządzających gminnych, osób prawnych oraz osoby wydające decyzje administracyjne w im. Wójta 

Gminy. Wójt poinformował, że łącznie w tym trybie oświadczenia majątkowe złożyło 19 osób. 

Ponadto Wójt wskazał, że w 2023 roku dwie osoby złożyły pierwsze świadczenia majątkowe 

w związku z objęciem stanowiska Zastępcy Wójta ora pełniący obowiązki dyrektora Przedszkola 

Leśnych Ludków w Suchym Lesie. W kolejności poinformował, że dwie osoby złożyły oświadczenie 

majątkowe w związku z zaprzestaniem pełnienia funkcji zastępcy wójta oraz dyrektora Przedszkola 

Leśnych Ludków w Suchym Lesie. W złożonych oświadczeniach majątkowych Wójt nie stwierdził, 

żadnych nieprawidłowości. Powyższe oświadczenia majątkowe zostały przekazane do właściwych 

urzędów skarbowych. Wójt poinformował, że urzędy skarbowe nie zgłosiły uwag do żadnego 

oświadczenia majątkowego złożonego przez wyżej wymienione osoby. Dodał, że Urząd Skarbowy 

Poznań Winogrady dotychczas nie przekazał do Urzędu Gminy Suchy Las swojego stanowiska 

odnośnie przesłanych do analizy oświadczeń majątkowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że jeśli chodzi 

o analizę oświadczeń majątkowych Radnych Gminy wskazał, że wszystkie oświadczenia złożono 

w terminie i oczekują na ewentualne uwagi czy spostrzeżenia Urzędu Skarbowego co do oświadczeń.  

 

Ad. 17. Informacje  

 Informacje Wójta Gminy (02:22:46*)  

 
 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o sprawach związanych z realizacją 

zadań inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 – projekt w realizacji. Planowany termin 

oddania projektu to styczeń 2024. Uzyskano pozwolenia na budowę, a w opracowaniu projekt 

techniczny, przedmiary i kosztorysy. 

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – Wydawano pozwolenie na budowę, a w opracowaniu projekt 

techniczny, przedmiary, kosztorysy i STWiOR. Termin zakończenia umowy grudzień 2023. 

− Budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej rejon Forteczna, Nektarowa – Termin 

wykonania to grudzień 2023. Koncepcja jest w opracowaniu – wariantowa.  

− Koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni – Termin wykonania 

to grudzień 2023. Koncepcja jest w opracowaniu.  
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− Modernizacja ulicy Jagodowej w Suchym Lesie – Termin wykonania to styczeń 2024. 

Wykonawcą robót jest firma KOSTBUD. Wykonawca nie wszedł w deklarowanym terminie na 

teren, nowy termin to 13 listopada.  

− Budowa ulicy Śnieżnej – wykonawcą robót jest firma KOSTBUD. Termin wykonania to styczeń 

2024. Wykonawca deklaruje termin wejścia w teren 13 listopada. 

− Suchy Las Wschód – projekt i budowa ulicy Kraterowej – umowa w podpisie z firmą Anmak, 

Termin wykonania prac wrzesień 2024. Zawarto umowę z wykonawcą. Realizacja w trybie 

zaprojektuj i wybuduj. W tej chwili trwają prace projektowe. 

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – Aneks do 30 listopada 2023 r. 

ze względu na zmiany w zakresie PZT. Trwa procedura uzyskania pozwolenia na budowę 

w Starostwie Powiatowym z jednoczesnymi pracami nad projektem technicznym wykonawczym.  

− Biedrusko – budowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – Termin wykonania czerwie 2024. 

Zakończono prace związane z budową kanalizacji deszczowej, a trwają przygotowania 

do włączenia i uruchomienia oświetlenia drogowego. Cały czas trwają roboty drogowe.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – Termin wykonania październik 2023. Inwestycja została 

zakończona i prawidłowo odebrana.   

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej 11 – Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji sanitarnej, 

deszczowej, wodociągowej i kontynuowane są roboty drogowe. Termin wykonania całości 

inwestycji to czerwiec 2024.  

− ulica Lazurytowa w Złotnikach – w trakcie procedura ZRID.  

− Wykonywana jest nawierzchnia na ulicy Kruczej – Inwestycja została zrealizowana. Trwają prace 

wykończeniowe i porządkowe. Odbioru formalnego jeszcze nie było. 

− Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicach Reja, Prusa, Słowackiego w Złotnikach – wykonawca 

firma Rokan. Termin wykonania luty 2024. Prace trwają zgodnie z harmonogramem.   

− Jelonek. Modernizacja węzła rdzeniowego dla Jelonka zlokalizowanego na skrzyżowaniu ulic 

Muchomorowa i Sowia w Złotnikach – realizacja zadania przez spółkę GCI. Zostanie wykonane 

do końca roku. 

− Zielątkowo – Koncepcja ścieżki rowerowej Golęczewo-Zielątkowo – Termin wykonania umowny 

to listopad 2023. Koncepcja jest na etapie kompletowania materiałów. Po spotkaniu 

z mieszkańcami udało się wprowadzić większość uwag i propozycji, które zostały na spotkaniu 

z mieszkańcami zgłoszone.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

z zakresu Referatu Komunalnego: 

− ZGK prowadzi akcję zamiatania ulic. 

− w niedługim czasie zacznie się druga część prac związanych z wyrównywaniem dróg polnych 

nieutwardzonych wcześniej.  

− Inwestycja budowy skateparku – planowane otwarcie w poniedziałek 30 października.  

− Suchy Las – ulica Nizinna – od poniedziałku prowadzone są działania związane z doposażeniem 

parku 

− Suchy Las – ulica Perłowa – na psim wybiegu zamontowano urządzenia sprawnościowe dla psów.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów: 

− Suchy Las Wschód – projekt i budowa ulicy Kraterowej – podpisano umowę z firmą Anmak dnia 

3 października 2023 r., 
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− Golęczewo – budowa pomieszczenia gospodarczego – badane są oferty ponieważ wyjaśnienia 

wykonawcy co do rażąco niskiej ceny nie zostały przez gminę zaakceptowane. Gmina obawiała 

się, że wykonawca nie będzie w stanie tego w zaproponowanej cenie zrealizować.  

− budowa ulic w Złotnikach II – Okrężna, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, Żukowa, Cicha, 

Spacerowa, Pagórkowa, Olchowa – drugi przetarg. nastąpiło otwarcie ofert 25 października 2023 

r. Udział wzięło 8 firm, które złożyło oferty. Oferty najkorzystniejsze mieszczą się w budżecie. 

problemy formalne, bo jedna firma wycofała się po wniosku o informacje o rażąco niskiej cenie, 

kolejno wycofała się druga firma. Rozważają opcję ponownego przetargu.  

− Park Nizinna – doposażenie – drugi przetarg. Umowa została podpisana z firmą Gardens na kwotę 

196.992,60 zł. 

− Skatepark w Suchym Lesie – planowane otwarcie ofert 30 listopada.  

− Suchy Las – ulica Kręta, Łąkowa – otwarcie nastąpiło 24 października 2023 r. Złożono 8 ofert, 

trwa analiza ofert.  

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (02:31:29*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− Pismo przewodnie wraz z dokumentacją dotyczące uchwalenia przez Radę Gminy zakazu 

wykorzystania górotworu pod powierzchnią gminy dla magazynowania sprężonego CO2 wraz 

z domieszkami. Pismo przekazane do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

− Dokument Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego Rzeczypospolitej Polskiej, 

organizacji pożytku publicznego skierowany do Rady Gminy Suchy Las odnośnie informacji 

o zagrożeniach dla osób przebywających na obszarach wodnych. Skarga na bezczynność 

w realizacji zadania własnego gminy. Przewodniczący wskazał, że po analizie dokumentu 

twierdzi, że nie będzie kierował tego do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a prosi o zapoznanie 

się przez Komisję Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych.  

− uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 października 2023 r. 

wskazuje, że uchwała nr LXI/718/23 Rady Gminy Suchy Las zmieniające uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2023 została podjęta z naruszeniem prawa. Termin do usunięcia 

nieprawidłowości do dnia 21 listopada br.  

− pismo Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 października 2023 r. 

w sprawie zgody na zmianę terminu dot. uchwały nr LX/709/23. Termin do usunięcia 

nieprawidłowości w uchwale ustalono na dzień 26 października 2023 r. 

− pismo złożone przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Biedrusko R. Banaszaka kierowane 

na ręce Wójta Gminy dot. prośby pracowników szkoły podstawowej o zorganizowanie spotkania 

z nauczycielami, pracownikami szkoły z udziałem dowódcy bataliony zabezpieczenia szkolenia 

oraz straży gminnej i policji celem omówienia miejsc postojowych w Biedrusku. 

− wniosek do Wójta Gminy oraz Rady Gminy Suchy Las przez mieszkankę Suchego Lasu z ulicy 

Bogusławskiego w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gruntu celem 

zorganizowania spotkania. 

− pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – opinia do wniosku Wójta Gminy Suchy 

Las z dnia 29 września 2023 r. w sprawie wydania opinii o możliwości spłaty pożyczki w kwocie 

1.623.214,39 zł. Po rozpatrzeniu wniosku o wydanie opinii RIO wydało opinię pozytywną.  

− pismo kierowane do Rady Gminy Suchy Las skierowane przez dyrektora CKiBP Gminy Suchy 

Las A. Ogórkiewicza, który wniósł o przygotowanie i poddanie pod głosowanie uchwały 

o zmianie statutu Centrum Kultury i Biblioteka Publiczna Gminy Suchy Las. Zmiana dotyczyć 

będzie zmiany adresu jednego z obiektów, w którym działa CKiBP – zmiana z filii na ul. Żukowej 
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w Złotnikach na filię w Dworcu PKP w Złotnikach przy Dworcowej 2. Skierowano pismo do 

Sekretarza Gminy.  

− pismo skierowane do Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las kierowane przez pracowników 

szkoły podstawowej w Biedrusku. 

− Naczelnik Urzędu Skarbowego w Szamotułach informuje o analizie oświadczenia majątkowego 

dot. p. Katarzyny Kustoń, w którym nie stwierdzono nieprawidłowości.  

− pismo skierowane do Rady Gminy Suchy Las dot. informacji o analizie oświadczeń majątkowych 

p. Agnieszki Michalak i p. Marii Antas, w których nie stwierdzono nieprawidłowości. 

 

 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(02:43:04 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w minionym 

okresie nie było spotkania przedstawicieli gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (02:43:27*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że komisja spotkała się raz opiniując projekty uchwał na sesję. Komisja miała spotkać 

się jeszcze raz ale udało się podczas jednego posiedzenia załatwić jeden z punktów planu pracy z III 

kwartału a mianowicie kwestie finansowe, pożyczki, obligacje, kredyty i wolne środki. 

  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja w październiku nie obradowała co oznacza intensywny listopad dla 

członków komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja spotkała się raz. Komisja zajmowała się tematyką 

koncepcji przebudowy skrzyżowania Czołgowa-Obornicka-Złotnicka oraz projektami uchwał na sesję. 

Poinformował, że 10  listopada 2023 r. o godzinie 9:00 odbędzie się wyjazdowe posiedzenie na 

wysypisku śmieci na ulicy Meteorytowej.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja obradowała online, oczekiwała na informacje z Urzędu Gminy i zajmowała się petycją. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Przybylski poinformowała, że odbyło się 

jedno posiedzenie komisji dnia 6 października 2023 r. Komisja zajęła się kontrolą gminnej spółki 

LARG, która przebiega rzeczowo.  

 

 Informacje Radnych Powiatowych (02:45:51*) 

 

Radny Powiatowy J. Świerkowski wskazał, że w powiecie trwają prace nad projektem budżetu. 

Radny powiatowy kierując wypowiedź do Radnej A. Ankiewicz przekazał informacje, że ponownie 

zawnioskował aby na ten rok w budżecie powiatu zabezpieczyć środki na wykonanie chodnika na 

ulicy Bogusławskiego w Suchym Lesie w ciągu drogi powiatowej. Radny Powiatowy wskazał, 
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że prowadził rozmowy i wskazał, że Wójt robi pewne rzeczy na temat organizacji czy zmiany układu 

komunikacyjnego na Jelonku. Ponadto wskazał, że cały czas niezakończony jest projekt ulicy Lipowej 

w Golęczewie i nie wiadomo kiedy będzie wniesienie do budżetu i realizacja. Poinformował, 

że powiat uzyskał informacje o otrzymaniu dotacji na rondo w Biedrusku. Radny Powiatowy J. 

Świerkowski poruszył kwestię transportu, korków etc. Wskazał, że od 1 stycznia 2024 r. zwiększają 

się trzy pary pociągów PKMK do Obornik, zatem będzie o trzy składy pociągów więcej.  

 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania radnych (02:48:07*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie odpowiedzi 

na interpelację Klubu Radnych Gmina Obywatelska Suchy Las złożoną 26 września 2023 r. 

Do zapoznania na bip. Ponadto wpłynęła interpelacja złożona przez Radnego M. Przybylskiego 

dostępna na bip oraz odpowiedź na złożoną interpelację Radnego M. Przybylskiego. Przewodniczący 

Rady Gminy wskazał o kolejnej interpelacji złożonej przez Radnego M. Przybylskiego z dnia 23 

października 2023 r. dostępna na bip. 

 

Ad. 17. Wolne głosy i wnioski (02:50:12*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując wypowiedź do Wójta 

Gminy Suchy Las spytał czy jest możliwość zorganizowania spotkania z mieszkańcami Biedruska 

w sprawie analizy spadku poziomu wody na zalewie w Biedrusku. Ponadto czy są podejmowane kroki 

pod kątem zmiany funkcjonowania domu osiedlowego w Biedrusku. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że na podobne pytanie zadane na ostatniej sesji 

odpowiedział, że tak, ale najwcześniej pod koniec października raczej ze wskazaniem na listopad. 

Dodał, że wiedzieli, że dwukrotnie mają odbyć się wizytacje na terenie poligonu. Wójt poinformował, 

że dostali w zeszłym tygodniu informacje, bo okazało się, że nie wpuszczono grupy naukowców, 

którzy wykonują ekspertyzę na teren poligonu i sprawa była wyjaśniania. Okazało się, że nie wystąpili 

o przepustkę na poligon. Sytuacja, o której teoretycznie mieli prawa nie wiedzieć. Wójt dodał, 

że  informacja nie była zapisana w umowie ani nie stanowiła załącznika do umowy. Wizytacja się 

odbędzie, termin został uzgodniony a wniosek o przepustkę o konkretny dzień zostanie wydany. 

Po tym odbędzie się spotkanie u Wójta i na spotkaniu oprócz omówienia spraw na pewno wyznaczą 

termin z dużym wyprzedzeniem dla wszystkich mieszkańców, którzy chcieliby brać udział. 

Wójt dodał, że z Panem Przewodniczącym umówią się czy miałoby być to spotkanie tylko poświęcone 

temu tematowi czy przy okazji również innym. Podkreślił, że o temacie pamiętają i cieszą się, 

że badania i analizy są wykonywane i posłużą do wdrożenia procedury naprawczej dla zalewu. 

Odnosząc się do drugiego pytania Wójt stwierdził, że w najbliższych dniach odbędzie się spotkanie, 

które jest wynikiem uwagi, która pojawiła się w przestrzeni publicznej i również była przedmiotem 

rozmowy na naradzie kierowników z udziałem dyrektora CKiBP, że chcieliby lepiej dom osiedlowy, 

bardziej optymalnie wykorzystywać. Wójt wskazał, że warunki są znakomite ku temu, przestrzeń jest 

dedykowana przede wszystkim mieszkańcom i przestrzeń jest ponadstandardowa. Dodał, że w ocenie 

wielu osób to co się dzieje nie jest adekwatne do tego co się dziać może i warunków, które są. Wójt 

wskazał, że są na tym etapie, że należy przedyskutować co można, z wykorzystaniem jakich 

instrumentów można tą treść dla domu osiedlowego w Biedrusku zapewnić. Wójt wskazał, że żadne 

decyzje nie zapadły.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując wypowiedź do Wójta 

Gminy Suchy Las poprosił by w momencie, gdyby takie decyzje miały być podejmowane czy 

spotkania następują by ktoś z Biedruska w tych spotkaniach uczestniczył by przekazywać informacje 

dalej mieszkańcom.  
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Radny J. Dudkiewicz w nawiązaniu do informacji Zastępcy Wójta odnośnie Złotkowa, wskazał, 

że uzyskał prośbę od grupy przedsiębiorców ze Złotkowa dotyczącą ulicy Zachodniej. Poinformował, 

że przesłał pismo mailem i jest to prośba skierowana do szefa Komisji Porządku Publicznego by zająć 

się sprawą. Radny poinformował, że przekazano informacje na sesji, że czerwiec 2024 roku 

to deadline dla realizacji tego fragmentu inwestycji na ulicy Zachodniej. Radny przekazał, 

że przedsiębiorcy proszą o to, żeby spróbować przedstawić harmonogram konkretniejszy tych prac. 

Dotyczy to również transportu, który samochody dostawcze do wszystkich kilku przedsiębiorców 

transportują i muszą dojeżdżać. Radny dodał, że chodzi również o wskazanie terminu realizacji prac 

nawierzchniowych, tak by można było zaprezentować to przedsiębiorcom lub podać do publicznej 

wiadomości by mogli przymierzyć się do pewnych działań organizacyjnych.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że zdążyła przeczytać zapytanie 

przedsiębiorców. Wskazała, że spodziewa się, że kierownik budowy oraz inspektor nadzoru 

w najbliższych dniach będą takie spotkania organizować bo rzeczywiście są tam drogi tylko 

jednokierunkowe z nawrotką, przynajmniej z punktu widzenia formalnego. Ponadto stwierdziła, 

że będzie wykorzystywany teren, gdzie teraz jest plac budowy wykonawcy, to jest teren gminny gdzie 

będzie można ten ruch okrężny poprowadzić zarówno do ulicy Zachodniej i najprawdopodobniej 

Północnej lub Południowej. Zastępca Wójta wskazała, że szczegóły będą ustalone z kierownikiem 

i inspektorem i przekaże prośbę o kontakt w tym temacie by do tych szczegółów powrócić.  

 

Radny R. Rozwadowski podziękował za zamontowanie zabawek na psim wybiegu aczkolwiek jedna 

stoi w kolizji z drugą i spytał jaka jest możliwość poprawy tego stanu. Ponadto Radny wskazał, 

że została otwarta stacja benzynowa na skrzyżowania Obornicka-Scholeska i w jego ocenie brakuje 

ważnego elementu a mianowicie chodnika po stronie stacji benzynowej. Radny wskazał, że chodnik 

jest po drugiej stronie ale wcześniej było wydeptane dojście do chodnika przez mieszkańców, 

w miejscu, w którym zasiano trawę, która rośnie a ludzie nadal wydeptują tam trawę. Radny spytał 

czy jest przewidziana realizacja chodnika.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że zgodnie z wcześniejszą rozmową z Panem 

Radnym nic się nie zmieniło w sprawie zabawki, czyli zostanie przestawiona. Odnosząc się 

do chodnika, to zgodnie z tym o czym rozmawiali na komisji teren jest terenem stacji benzynowej 

i zgodnie z tym co właściciele deklarowali nieoficjalnie to w momencie gdy ścieżki zostaną 

wydeptane i wskazane najkrótsze drogi dotarcia do stacji, właściciele zobowiązali się do położenia 

tam elementów bardziej trwałych niż trawa.  

 

Radny K. Łączkowski wskazał, że w zeszłym roku wprowadzili dwa zadania dostawienia słupów 

oświetleniowych na ulicy Zjednoczenia i Błękitnej. Radny stwierdził, że ulica Błękitna jest mniej 

uczęszczana ale końcówka ulicy Zjednoczenia jest zamieszkała i panie, które z Radnym pracują 

wychodzą o 3 rano do pracy i jest mały problem. Radny wskazał, że są już kable, jest okres jesienny 

szybko robi się ciemno i co dalej. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że z informacji, które 

pozyskał od Zastępcy Wójta w ciągu dwóch tygodni mają być słupy. Dodał, że był problem z słupami 

bo ich nie było. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zasygnalizował kłopot z BIP-

em, ponieważ z tego co wiedzą był drugi przetarg na pomieszczenie gospodarcze przy remizie 

w Golęczewie i nie ma go na BIP. Radny wskazał, że w ubiegłym miesiącu sygnalizował również inne 

tematy natomiast one się nie pojawiły na BIP i prosi by sprawdzić bo już tego typu skargi Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała. W kolejności Radny spytał jakich uwag nie udało się 
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wprowadzić do ścieżki rowerowej. Wskazał, że jeśli Pani Wójt nie pamięta to powrócą do tego tematu 

jak będzie gotowy projekt. W kolejności spytał kiedy będzie projekt. Radny wskazał, że Pani Wójt nie 

mówiła nic na temat monitoringu na terenie gminy, spytał na jakim jest to etapie i jak ma się do tego 

Zielątkowo. Dodał, że miesiąc temu jak zebrani wiedzą Fiberhost zgodził się na wykorzystanie 

infrastruktury. Radny spytał co w związku z tym się dalej dzieje.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że jeśli chodzi o BIP to sprawa wygląda 

następująco, że rzeczywiście nie ma wszystkich informacji dotyczących zamówień publicznych 

ponieważ ustawa z 6 września 2001 roku informuje o tym co w BIP musi się znaleźć jeśli chodzi 

o zakres obowiązkowy i wśród tych informacji obligatoryjnych do znalezienia się w BIP nie ma 

informacji dotyczących umów o zamówienia publiczne jak i informacji o wyborze oferty 

najkorzystniejszej. W związku z tym nie dublują informacji na BIP gdyż są wskazane tam gdzie są 

przetargi na stronie e-zamówienia.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że nie ma żadnych 

informacji, że odbył się przetarg. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że właśnie o tym mówi, że zgodnie z ustawą 

nie ma obowiązku zamieszczania tego w BIP, akurat tego elementu. Wskazała, że jest ono na e-

zamówieniach. Odnosząc się do kwestii monitoringu wskazała, że otrzymali ofertę z GCI na 

wykorzystanie infrastruktury INEI oraz uzupełnienie tego co brakuje w tym zakresie aby ten 

monitoring został zrealizowany i mimo tego, że kwota jest bardziej atrakcyjna od tej, która była 

wprost tylko i wyłącznie deklarowana przez GCI na ich infrastrukturze to tutaj kwota oferty wynosi 

prawie 215.000,00 zł plus 1.600,00 zł rocznej dzierżawy. Zastępca Wójta wskazała, że 215.000,00 zł 

trochę ich zniechęciło do realizacji tego zadania.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że z BIP-em to jest 

dziwna sytuacja gdyż zwykle w zakładce zamówienia publiczne mieli informacje o przetargach i to 

może nie jest obowiązkowe ale jest to dobra praktyka, która była w gminie i nie widzi powodu by 

informacji o przetargach nie upubliczniać, że się odbywają. Radny wskazał, że jest zakładka 

zamówienia publiczne i nie widzi powodu, dla którego nie miałoby być tych informacji. Odnosząc się 

do kwestii monitoringu w Zielątkowie stwierdził, że będzie zachęcał do przedstawionej kwoty, jeżeli 

nie teraz to w przyszłorocznym budżecie bo nie widzi powodu dla którego w Zielątkowie miałoby nie 

być chociażby dwóch kamer w monitoringu. W kolejności Radny poprosił o informacje jaki jest 

problem z ulicą Wichrową. Wskazał, że rozmawiają o tym od dłuższego czasu, projekt jest gotowy 

i dlaczego nie może być ogłoszony przetarg, czy gmina nie chce, czy Aquanet nie pozwala.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że nie ma problemu z ulicą Wichrową i nic 

w tej sytuacji się nie zmieniło, gdyż zgodnie z zapisami i zmianami jakie wprowadzili w zakresie 

finansowania i zgodnie z tym o czym informowali wcześniej, tematem zajmuje się Aquanet. Zatem 

Aquanet jest wykonawcą tej umowy z gminnym finansowaniem. Podkreśliła, że do dnia sesji nie 

uzyskali żadnej informacji z Aqunaetu, propozycji umowy na realizację zadania w związku z tym nie 

mogą ogłosić przetargu bo nie gmina jest odpowiednim organem, który może to zrealizować a jest nim 

Aquanet.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że w ostatnich 

miesiącach mówili o czymś zupełnie innym. Mówili o tym, że przejmą projekt Aqunaetu i będą go 

realizować. Radny spytał czy urząd zwracał się do Aquanetu kiedy skorzystają z gminnego 

dofinansowania na wykonanie zadania bo środki są zabezpieczone. Następnie Radny wskazał, 

że przed pandemią siłami ZGK wykonano odwodnienie, odprowadzenie wody do granicy gminy 

w kierunku Wargowa rowem wzdłuż drogi. Poinformował, że od tego czasu wielokrotne pokosy traw 

spowodowały, że ten rów jest płytki, wypłycił się i rura, która odprowadzała rurę z rowu 

prawdopodobnie jest zatkana bo przy każdych średnich opadach woda przelewa się przez brzegi rowu 

i rozlewa na ulicę. Dodał, że na części tego rowu zamontowano betonowe kształtki, korytka, w nich 
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jest pełno brudu, piachu i szkoda pracy, którą jeszcze ówczesny prezes ze swoimi ludźmi wykonał. 

Radny wskazał, że po raz kolejny przypomina się z tym rowem, dodał, że wie, że jest to droga 

powiatowa ale chce by urząd do tego poważnie podszedł i zmobilizowali i wpłynęli na powiat. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że chce odpowiedzieć gdyż to samo pytanie 

powstało na zebraniu wiejskim i na poprzedniej sesji i dokładnie po ostatniej sesji dostali Radni maila, 

że temat został zgłoszony do powiatu. Zastępca Wójta stwierdziła, że nie wie czy ma tego maila 

powtarzać co dwa dni, bo o jakiej mobilizacji Radny mówi i jakiej mobilizacji oczekuje od urzędu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odpowiedział, że oczekuje, 

żeby ten rów był w końcu oczyszczony. Radny stwierdził, że nie dostał maila, o którym wspomniała 

Pani Wójt, dostał maila po zebraniu ale było to ponad półtora miesiąca temu. Radny stwierdził że chce 

aby rów spełniał swoją rolę. W kolejności Radny wskazał, że miesiąc temu przedstawił, krótką 

historię świateł spowalniających w Zielątkowie z konkluzją, że od dwóch i pół roku jest zgoda na 

realizację tej inwestycji w postaci świateł przy przejściach dla pieszych na przykład. Radny spytał czy 

powiat odpowiedział na ostatnie pismo z urzędu oraz jaka jest konkluzja.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że ponieważ powiat zwlekał z odpowiedzią 

wykonali telefon z prośbą o informacje co się dzieje w sprawie. Uzyskali informacje jeszcze 

nieformalną z przeprosinami, że to tak długo trwało od Dyrektora Wydziału Dróg w Starostwie 

Powiatowym, który poinformował, że raport z audytu, o którym wspominała, był przedmiotem 

październikowej komisji co Radny może potwierdzić. Zastępca Wójta wskazała, że na komisji policja 

zajęła stanowisko, że wnioskowana zmiana poprawi stan bezpieczeństwa. W związku z tym w piśmie, 

którego się spodziewają urząd otrzyma zgodę na realizację tychże świateł. Dodała, że uzupełniają 

dokładną lokalizację na prośbę powiatu tak aby można było zrealizować oba światła przy przejściach 

dla pieszych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że jest to bardzo 

dobra informacja. Poprosił, żeby przy tych uzgodnieniach związanych z lokalizacją, które obyły się 

już w 2018 roku wówczas z policją typowali miejsca i one zostały wskazane we wcześniejszych 

pismach do Zarządu Dróg Powiatowych, do Wydziału Dróg w Starostwie. Radny wskazał, że było to 

miejsce przy skrzyżowaniu z ulicą Lipową i przy skrzyżowaniu z ulicą Kozią. W kolejności Radny 

wskazał, że miesiąc temu informował o zdjęciu wiat przy ulicy Dworcowej i stwierdził, że od tego 

czasu dzieją się tam cuda. Wskazał, że pomimo braku wiat była informacja od Pani Wójt podczas 

zebrania, że będą prowadzone rozmowy z mieszkańcami mieszkającymi po sąsiedzku tychże 

przystanków celem wykupu, użyczenia, udostępnienia powierzchni, na której przystanek mógłby 

stanąć. Dodał, że pytał mieszkańców i takich rozmów nie było. Radny podkreślił, że jeśli nie ma 

zatoki przystankowej to trzeba na asfalcie narysować zygzak a od ostatniego spotkania zygzaki się 

poprzesuwały ale nie przesunęły się o 100 – 150 m tylko o 4 – 5 m. Radny wyraził opinie, że nie wie 

jaki sens ma przesuwanie zygzaków o 5 metrów i co to zmienia. Radny wskazał, że ZGK buduje 

dodatkowe chodniki, co najmniej jednen w ulicy Pogodnej chodnik ma mniej więcej 2 m, może 2,5 m 

długości a na jego środku stoi lampa. Radny wyraził opinię, że chodnik został wybudowany tylko po 

to żeby można było głębiej w ulicę Pogodną przesunąć przejście dla pieszych. Radny spytał na jakiej 

podstawie wykonywane są te zmiany, kto za to płaci skoro była organizacja ruchu, był projekt, był 

inspektor nadzoru to dlaczego teraz 2 lata albo 1,5 roku po zakończeniu wszelkich prac na ulicy 

Dworcowej wprowadzane są dodatkowe zmiany. Radny podkreślił pytanie kto za to wszystko płaci, 

kto czegoś nie dopilnował, dlaczego zrobiono niezgodnie z projektem. Dodał, że jeśli zostało 

poprawione to rozumie, że musiało być wykonane niezgodnie z projektem, bo projektu się nie zmienia 

po wykonaniu inwestycji. Ponadto Radny spytał kiedy wrócą wiaty gdyż jest zimno, wieje, niedługo 

spadnie śnieg.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że zgodnie z tym o czym informowała 

Radnych wcześniej w tym temacie też się nic nie zmieniało. Wszystkie działania, które są realizowane 
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w tym wiaty, zygzaki, malowanie plus dorabianie chodników wynikają z braku odbioru przez 

starostwo i ZDP tejże ulicy. Podkreśliła, że były zgłoszone uwagi, część uwag była wprost 

wyartykułowana przez osoby, które uczestniczyły w odbiorze, część elementów, które nie zostały 

zrealizowane zgodnie z projektem została dostrzeżona przez urząd kiedy aktualizowali 

to oznakowanie poziome do faktycznego stanu zgodnie z projektem. Zastępca Wójta poinformowała, 

że nie potrafi odpowiedzieć dlaczego nie zostało to wcześniej zauważone, a rzeczywiście uczestników 

tego odbioru było sporo ale takie rzeczy się zdarzyły. Wskazała, że miały one wpływ na to, chociażby 

chodnik wspomniany przez Radnego, wynikający z tego, że gdyby go nie wydłużyli, nie można by 

było zrobić przejścia dla pieszych w miejscu bezpiecznym a mianowicie w takim, że w momencie 

kiedy samochód skręca musi mieć miejsce zjechawszy z drogi głównej przed przejściem żeby się 

zatrzymać i przepuścić pieszego jest to ok 5 metrów i nie mogliby tego przejścia dla pieszych 

wymalować zgodnie z projektem. Zastępca Wójta wskazała, że dlatego mimo, że wcześniej te uwagi 

nie były zgłoszone, nie były w protokole zapisane, uznali, że należy je wprowadzić. Między innymi 

również przesunięcia zygzaków, o których Radny wspomniał. Dodała, że to samo dzieje się 

z przystankami, które musiały zostać zlikwidowane, ponieważ były w kolizji z ruchem, który został 

zaplanowany w projekcie stałej organizacji ruchu. Poinformowała, że byli na wizycie w terenie, żeby 

zlokalizować miejsca w najbliższym możliwym sąsiedztwie dla tychże przystanków. Wskazała, 

że wszystkie tereny i miejsca, które obejrzeli stwierdzili, że da się to zrobić ale nie zrobią tego dopóki 

powiat nie odbierze tego co zostało zakończone i co zostało do nich zgłoszone po raz drugi. Dopiero 

wtedy będą mogli odtworzyć przystanki. Zastępca Wójta poinformowała, że wizję w terenie zrobili, 

wytypowali miejsca, w których da się te przystanki wybudować, teraz działa referat zajmujący się 

wykupami terenów, czy już podjął działania czy nie to nie potrafi odpowiedzieć, natomiast miejsca 

są wskazane. Dodała, że w momencie gdy odbiór nastąpi będą dążyć do tego by przystanki odtworzyć 

w miarę możliwości tam gdzie się zgodzą mieszkańcy na wykup lub wydzierżawienie terenu. 

Podkreśliła, że w innej kolejności nie mogą tego zrealizować. Zastępca Wójta stwierdziła, że rozumie, 

że Radni się niecierpliwią, bo pogoda jest jaka jest i to rozumie niemniej jednak nie można tej 

procedury i kolejności zmienić, bo narażają się ponownie na nieodebranie tej inwestycji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że z tego co 

rozumie to cała ta inwestycja czy „przemalowanki” i „dobudowanki” sprowadzają się do tego, by były 

zgodne z projektem, co znaczy, że ktoś tego projektu nie dopilnował, prawidłowej realizacji tego 

projektu. Radny stwierdził, że w normalnej firmie taki ktoś poniósłby konsekwencje. Radny spytał 

kiedy urząd spodziewa się odbiorów ze strony powiatu, kiedy mogą realnie liczyć na to, że wrócą 

przystanki.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera uzupełniająco wskazał, że jest spora porcja pytań, na które 

niestety na sesji nie odpowiedzą. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego o funkcjonowaniu normalnej 

firmy stwierdził, że w normalnym samorządzie to by napisali do powiatu, że po budowie kanalizacji 

odtworzymy im w zimnym asfalcie ulicę Dworcową. Wójt stwierdził, że może błędem było to, 

że chcieli w Zielątkowie pełnozakresowo zrealizować przy okazji budowy kanalizacji drogę, wiedząc 

że powiat tej drogi nie zbuduje. Wójt wskazał, że tak samo było w Golęczewie. Dodał, że jest 

to zupełnie naturalne, że władze gminy chcą w miejscowości na terenie gminy wykorzystać ten 

moment i zrobić coś porządnie ale w normalnym trybie to by było tak, że urząd pisze do Pana 

Starosty, że budują i albo odtworzymy albo on to wykorzysta, wykorzysta czas i zbuduje 

nawierzchnię. Wójt odnosząc się do Radnych wskazał, że wiedzą jaka wpłynęła do gminy 

odpowiedzieć, że mogą odtworzyć nawierzchnię ale w najlepszej klasie asfaltu cichego. A następnie 

nastąpiły czterokrotnie zmiany parametrów do odbioru. Dodał, że jak przyjeżdżali w sprawie 

wysokości krawężnika tylko na jedną uwagę to zostawiali dodatkowych 15 uwag. Wójt wskazał, że na 

sali nie ma Radnego Powiatowego a chciałby dołożyć tą porcję informacji do garnka wszystkich 

pretensji, które mają. Wójt wskazał, że robią wszystko by to odebrać bo najważniejsze jest to by to 
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odebrać. Wójt podkreślił, że nie jest to żadna nowość, że odbiory na terenie powiatu, do którego 

należy gmina trwają od roku do dwóch. Dodał, że dłużej w powiecie robi się odbiory niż się buduje. 

Wójt stwierdził, że na całej przestrzeni inwestycji w Zielątkowie i Golęczewie mieli na każdej 

inwestycji trzykrotną ilość uwag nakładanych na uwagi już wcześniej wydane i nierzadko sprzeczne 

lub rozszerzające po 30, 40 do 50 na jedno spotkanie. Wójt podkreślił, że zrobią wszystko by to 

odebrać. Kierując wypowiedź do Radnych wskazał, by pozwolili urzędowi jeszcze trochę podziałać, 

gdyż nie należy rozkładać tego na części pierwsze, wiedzą że są tam próby pójścia na skróty ze strony 

gminy. Wójt wskazał, że starali się pragmatycznie do tego podejść ale niestety zderzyli się z machiną 

urzędniczą pracowników Wydziału Dróg, którzy mają podstawy prawne, rozporządzenie ministra 

infrastruktury i mają racje. Podają parametry i muszą być zgodnie z nimi wykonane. Wójt wskazał, 

że do końca roku na pewno postarają się doprowadzić do tego, że odbiory dla ulic, które nie są do tej 

pory odebrane będą zrealizowane. Dodał, że nic więcej nie są w stanie powiedzieć na sesji. Stwierdził, 

że mogą przynieść uwagi i na sesji każdą uwagę sobie przedyskutują do godziny 22:00 jeśli Radny T. 

Sztolcman chce. Wójt podkreślił, że robią wszystko by to zrobić. Dodał, że wiedzą, że wiaty nie 

spełniały ale powiat był cztery razy, przechodzili i nikt wtedy nie zwrócił uwagi dopiero na koniec jak 

są przed końcem to odkryli Amerykę. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że decyzja o tym, 

żeby tą drogę położyć w całej szerokości w asfalcie była jak najbardziej słuszna, czy gmina to 

powinna robić to jest inna kwestia, natomiast wiedzą, że jeśli nie gmina to nikt tego nie zrobi. 

Radny wyraził opinię, że jeśli był projekt to należało go zrealizować literalnie.  

 

Sołtys Wsi Golęczewo K. Kachel nawiązując do wypowiedzi Radnego T. Sztolcmana dotyczącego 

BIP to jeśli chodzi o Golęczewo i budowę pomieszczenia gospodarczego to rzeczywiście początkowo 

to się znalazło ponieważ jest ogłoszenie o zamówieniu i link do postępowania na platformie natomiast 

nie ma dalszej korespondencji, a we wcześniejszych postępowaniach to było. Sołtys spytała czy 

w najbliższym czasie na ulicy Ogrodowej będzie przeprowadzona inwestycja kanalizacyjna albo 

wykonanie prac odwodnienia drogi.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że inwestycja w ulicy Ogrodowej przewidziana 

jest w przyszłym roku.  

Sołtys Wsi Golęczewo K. Kachel spytała czy budowa samego odwodnienia czy kanalizacji. 

Poinformowano, ze budowa odwodnienia.  

Sołtys Wsi Golęczewo K. Kachel wszystkich zebranych zaprosiła na obchody 11 listopada, które 

odbędą się w Golęczewie. Przebieg uroczystości jest podobny jak w roku ubiegłym. O godzinie 9:00 

odbędzie się rajd rowerowy trasa Golęczewo-Żydowo-Golęczewo. Następnie o 12:30 pod figurą Mati 

Boskiej w Golęczewie odbędzie się uroczysty apel. 

 

Radna J. Pągowska kierując wypowiedź do Pani Wójt stwierdziła, że z przeznaczeniem na ulicę 

Krętą i Łąkową są środki w wysokości 3.500.000,00 zł razem z limitem w 2023 roku i 2024 roku. 

Radna wskazała, że udało jej się zdobyć 8 ofert, które wpłynęły w przetargu i najniższa z nich opiewa 

na niemalże 3.900.000,00 zł a druga niemalże na 4.000.000,00 zł. Radna spytała czy teraz będzie 

analiza ofert i wyklaruje się kwestia ewentualnego dołożenia środków bądź nie. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że Pani Wójt wskazała, że się zmieścili i według niego 

również odebrał to tak, że zmieścili się w środkach. Wójt wskazał, że podjęli decyzję analizując 

oferty, nie mają jeszcze wybranych, że biorąc pod uwagę i ilość i wstępną ocenę jakości przez pryzmat 

podmiotów, które złożyły ofertę na pewno będą starali się zrobić wszystko by wskazać firmę 

i jednocześnie wskazując na najbliższej sesji Radnym jakąś kwotę do zwiększenia. Wójt wskazał, 

że szkoda to postępowanie nie wykorzystać. Wskazał, że jeśli będzie to 300.000,00 zł czy to trzeba 

z tego skorzystać tym bardziej, że oferty są bardzo skoncentrowane i nie ma dużego rozrzutu, poza 
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najwyższą na powyżej 6.000.000,00 zł. Wójt poinformował, że należy to przyjąć jako uzgodnienie na 

naradzie, że będą szukali konstruktywnego rozwiązania dla tego postępowania, żeby jak najwięcej 

zakontraktować.  

Radna J. Pągowska stwierdziła, że należy pilnować terminu, ponieważ oferty są z 24 października, 

a sesja listopadowa jest dokładnie ostatniego dnia miesiąca, żeby związanie umową móc przedłużyć.   

 

Radny Powiatowy J. Świerkowski kierując pytanie do Wójta spytał czy jest planowane w budżecie 

nowa nawierzchnia na ulicy Poziomkowej od ronda w kierunku gminy do ulicy na dół. Radny 

powiatowy wskazał, że odwodnienie było zbudowane w 1993 roku i można by to było uruchomić 

by  przed muldami nie stały kałuże.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że jest projekt, środki są, środki zewnętrzne też 

są z ZITów, więc na pewno będą rozpoczynali tą inwestycję. Wskazał, że rozpoczęliby ją wcześniej 

ale tam była gwarancja na szykany, które były zbudowane w celu spowolnienia ruchu przed szkołą, 

więc w przyszłym roku będzie to realizowane.  

 

Radna A. Ankiewicz zaprosiła zebranych na finisaż przy okazji zakończenia obchodów 

dziesięciolecia osiedla Suchy Las Wschód. Finisaż odbędzie się 19 listopada, a po zakończeniu 

wystawy teatr Twórczość Bez Granic z Chludowa. Poinformowała, że wejściówki na teatr 

są do odebrania w Centrum Kultury.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy w Biedrusku są planowane 

uroczystości gminne z okazji 11 listopada. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że wyraził zgodę na patronat. Wskazał, 

że tradycyjnie pojawił się pomiędzy dowódcą, a proboszczem, jako organizator czy współorganizator. 

Wójt wskazał, że zaprasza mieszkańców Biedruska na te obchody, na msze natomiast nie wie czy jest 

uprawniony. Poinformował, że nie jest organizatorem ale przyjmuje, że jest współorganizatorem 

i postara się brać udział. Wójt poinformował, że o godzinie 11:00 odbędzie się msza święta, 

a o godzinie 12:15 rozpoczną się obchody w panteonie. Dodał, że nakłada się to z uroczystościami 

w Golęczewie, a są trzy wydarzenia ponad osiedlowe czy ogólnogminne. Wójt stwierdził, że trzeba się 

cieszyć, że mieszkańcy chcą świętować 11 listopada i inicjatywy się pojawiają i zapraszają 

przedstawicieli gminy. Wójt stwierdził, że jeśli ktoś z radnych nie będzie mógł udać się do Golęczewa 

czy do Suchego Lasu to warto wiedzieć, że w Biedrusku również odbywają się obchody, że jest msza, 

składanie kwiatów i uroczystość w pałacu. Wójt dodał, że 10 listopada o 18:15 odbędzie się również 

msza w Chludowie, a ciąg dalszy w klasztorze ze składaniem kwiatów i z poczęstunkiem.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok zabrała głos w zakresie interpelacji Radnego 

M. Przybylskiego dotyczącej czujników zanieczyszczeń, gdyż twierdziła, że temat zostanie rozwinięty 

podczas punktu dotyczącego interpelacji. Zastępca Wójta poprosiła o spotkanie w urzędzie, gdyż nie 

do końca zrozumieli co jest najważniejszą intencją tej interpelacji a odpowiedzieli w sposób taki jak 

najbardziej to rozumieli. Natomiast nie do końca jest jasna idea przewodnia dlatego prosi o spotkanie 

i wyjaśnienie.  

 

Prezes Stowarzyszenia na rzecz Promocji Przedsiębiorców w Złotnikach J. Kowalski wskazał, 

że kanapki zostały więc uważa, że jeszcze trochę przed zebranymi. Odnosząc się do zebranych 

wskazał, że członkowie stowarzyszenia nie są czubkami, z którymi się nie można dogadać, którzy 

przychodzą i się awanturują. Dodał, że w ocenie stowarzyszenia to co wydarzyło się na poprzedniej 

sesji Rady Gminy mogło by mieć drastyczne skutki i stąd obecność na obecnej sesji. Poinformował, 

że padły nazwiska radnych ale nie chciał by wybrzmiało to w formie zarzutu, bo tak nie jest, bo wiele 

z tych osób zna, lubi, szanuje, a niektórych tylko szanuje bo mają zdolności manipulacyjne 
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wytrwanych polityków ale to też trzeba docenić. Prezes Stowarzyszenia podsumowując temat 

organizacji ruchu stwierdził, że są otwarci do rozmów, nie byliby zmuszeni do takiej drastycznej 

reakcji i do takich działań, które podejmowali, gdyby z nimi wcześniej rozmawiano. Stwierdził, że tak 

jak rozmawiano z mieszkańcami wcześniej, tak samo z przedsiębiorcami można było rozmawiać i tak 

jak Radni chodzili do mieszkańców tych po drugiej stronie obozu niestety albo ci mieszkańcy chodzili 

do nich, to tak samo można było przyjść do przedsiębiorców, tak samo przedsiębiorcy starali się 

rozmawiać. Stwierdził, że być może za mało chcieli rozmawiać ale chcieliby w tych rozmowach 

uczestniczyć i ich drzwi są otwarte, zapraszają. Podkreślił, że jego gabinet jest otwarty i telefon znany 

i czeka ze strony radnych na zaproszenie na kolejne komisje, które będą podejmować zakres prac 

niezbędnych, które powinny być wdrożone, bo takie powinny być wdrożone.  

 

Ad. 18. Zamknięcie sesji (03:34:13*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LXII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 26 października 2023 r. o godz. 

20:05. 

 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 


